
Imponująca frekwencja i ważne tematy

O biznesie przy śniadaniu
We wtorek, 28 lutego w świetlicy w Gęsińcu od-
było się Dolnośląskie śniadanie biznesowe dla 
małych i średnich przedsiębiorstw. 

W tym wydarzeniu uczestniczyli przedstawiciele kil-
kudziesięciu przedsiębiorstw z gminy Strzelin i powiatu 
strzelińskiego, a organizatorami spotkania byli: Marsza-
łek Województwa Dolnośląskiego - Cezary Przybylski, 
Prezes Zarządu Dolnośląskiej Agencji Współpracy 
Gospodarczej - Michał Rado oraz Burmistrz Miasta 
i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk. Samorząd Woje-
wództwa Dolnośląskiego reprezentował członek zarzą-
du – Krzysztof  Maj, a władze powiatu – starosta Anna 
Horodyska i członek zarządu Artur Gulczyński. Wśród 
oficjeli nie zabrakło również przedstawicieli sąsiednich 
gmin: Borów, Wiązów i Przeworno. 

W części merytorycznej spotkania przedstawiono 
m.in. możliwości wsparcia finansowego dla przedsię-
biorstw w nowej perspektywie funduszy europejskich, 
a także ofertę wsparcia dla mikro, małych i średnich 
firm, w postaci dotacji, pożyczek i projektów. Po zakoń-
czeniu prezentacji był czas na indywidualne konsulta-
cje, rozmowy w kuluarach, integrację oraz skorzystanie 
z poczęstunku. Tematy poruszone w poszczególnych 
prezentacjach na pewno będą się pojawiać w przyszłości 
na łamach „Nowin Strzelińskich”.     

RED

czytaj str. 5

EGZEMPLARZ BEZPŁATNY Nr 2(101) 28 lutego 2023                    ISSN 2449-884X

Pierwszy krok do budowy 
nowego przedszkola 

Lokalna 
aplikacja 

z aptekami 
stała się 

hitem

Sprawdź 
i wnioskuj 

nawet 
o 37,5 tys. zł

SPORTOWCY 
NAGRODZENI 

Saleta w strzelińskim klubie

Sznur aut przy skrzyżowaniu ulic: Wrocławskiej, Oławskiej i Wolności to codzienność

Coraz 
bliżej 
budowy 
ronda 
w StrzelinieW wydarzeniu uczestniczyli m.in. przedstawiciele lokalnego biznesu

Poznaliśmy firmę, która wykona dokumentację tech-
niczną budowy przedszkola w Strzelinie. Ma przedsta-
wić minimum trzy warianty. Obiekt ma być parterowy, 
przeznaczony dla 250 dzieci. Zaplanowane jest również 
zagospodarowanie terenu wokół placówki.

czytaj str. 7

czytaj str. 9

Musisz pilnie jechać do 
apteki, a jest środek nocy 
lub święto?

Rozpoczął się nabór 
wniosków o dofinansowa-
nie w ramach programu 
„Ciepłe Mieszkanie”. 

czytaj str. 3

Ogłoszony przetarg na budowę ronda na skrzyżowaniu ul. Oławskiej, Wolności i Wrocławskiej w Strzelinie świadczy, że ta 
długo wyczekiwana inwestycja ma szansę rozpocząć się jeszcze w tym roku. To niewątpliwie dobra wiadomość dla kierowców, 
ponieważ często tworzą się tam zatory. Szczególnie utrudniony jest wyjazd z ul. Wrocławskiej w kierunku ulicy Oławskiej. 

Siedmioro uzdolnionych sportowców z gminy Strzelin 
otrzymało nagrody finansowe przyznane przez samorząd. Kto 
znalazł się w tym gronie? czytaj str. 13

Mike Drużga z uwagą wsłuchiwał się w cenne rady znanego boksera

czytaj str. 22 i 23
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Nowiny 
Strzelińskie

Samorządowy Informator Gminy Strzelin 
- bezpłatna gazeta poświęcona ważnym 

wydarzeniom w gminie Strzelin. 
Informuje o pracy urzędu oraz jednostek podległych gminie.

Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych. 
Zastrzega sobie prawo do redagowania i skracania nadsyłanych 
tekstów oraz zmiany ich tytułów.

Pomoc dla bezdomnych 
i dzikich zwierząt 

Pod koniec stycznia Burmistrz Miasta i Gminy Strze-
lin Dorota Pawnuk podpisała pięć umów związanych 
z programem opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt. Współpraca Gminy 
Strzelin będzie odbywała się w zakresie:

*pakietu leczenia zwierząt: sterylizacja, kastracja, elektro-
niczne znakowanie zwierząt oraz usypianie ślepych miotów. 
Tym zajmie się Przychodnia Weterynaryjna przy ul. Floriana 6 
w Strzelinie (skierowania na zabiegi wydawane są w Urzędzie 
Miasta i Gminy w Strzelinie w pok. 44)

*zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom na terenie 
Gminy Strzelin w 2023 roku. Odpowiedzialne za to będzie 
Schronisko Dla Bezdomnych Zwierząt ze Świdnicy

*zapewnienia całodobowej opieki weterynaryjnej w przy-
padkach zdarzeń losowych, w szczególności drogowych 
z udziałem zwierząt (koty wolno żyjące, psy). Tym również 
zajmie się  Schronisko Dla Bezdomnych Zwierząt ze Świdnicy.

*dokarmiania bezdomnych zwierząt. W tym przypadku 
będzie to sklep zoologiczny „Tomaga” Tomasza Toporczy-
ka w Strzelinie. Karma wydawana będzie przez Towarzystwo 
Opieki nad Zwierzętami w Strzelinie

*zapewnienie opieki dzikim zwierzętom. Zajmie się tym 
Ośrodek Rehabilitacji Zwierząt „Kątna” Tomasza Grabińskie-
go przy ul. Dembowskiego 40/2 we Wrocławiu 

Wszelkich dodatkowych informacji udziela pracownik Urzę-
du Miasta i Gminy w Strzelinie pod nr 71 3921971 wew. 127. 

RED

Nie przegap terminu!
 

Złóż wniosek 
o „500+”

Od 1 lutego można składać 
wnioski o przyznanie świadcze-
nia wychowawczego w ramach 
programu „Rodzina 500+” na 
kolejny okres świadczeniowy. 
Przypomnijmy, że pomoc finan-
sowa przysługuje na wszystkie 
dzieci do 18. roku życia, bez 
względu na dochody uzyskiwane 
przez rodzinę. Świadczenie przy-
sługuje na rok, a obecny okres 
rozliczeniowy kończy się 31 maja. 
Należy podkreślić, że złożenie 
wniosku do 30 kwietnia gwaran-
tuje ciągłość wypłaty świadczeń. 
Nie warto więc czekać z tym na 
ostatnią chwilę. Obecnie wniosek 
o świadczenie wychowawcze jest 
wyłącznie elektroniczny. Moż-
na go złożyć przez Platformę 
Usług Elektronicznych (PUE) 
ZUS. Natomiast rodzice dziec-
ka, które ma PESEL, mogą także 
przesłać wniosek do ZUS przez 
portal Empatia lub swój bank 
albo za pomocą aplikacji mZUS. 
Pieniądze wypłacane przez ZUS 
w ramach programu przekazy-
wane są wyłącznie na rachunki 
bankowe. 

JO

Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji Sp. z o.o. 
w Strzelinie zaprasza 

wszystkich odbiorców 
swoich usług do skorzy-
stania z Internetowego 
Biura Obsługi Klienta 

(iBOK) oraz usługi 
ePowiadomienia. 

W serwisie można znaleźć 
m.in.:
- faktury, 
- odczyty wodomierzy,
- rozliczenia należności.
Usługa jest bezpłatna.

Rejestracja użytkownika 
iBOK na stronie ibok.zwik-
strzelin.pl . Wymagane po-
danie numeru nabywcy oraz 
numeru jednej z  3 ostatnich 
faktur.

Regulamin usługi dostępny 
w  formularzu rejestracyjnym 
oraz na stronie www.zwikstrzelin.pl. 

Jednocześnie  zachęcamy do 
skorzystania z  Usługi ePowia-
domienia za pośrednictwem 
wiadomości EMAIL  i/lub wia-
domości SMS, dzięki którym 
otrzymają Państwo m.in. po-
wiadomienia o  wystawionych 
fakturach, zaległych płatno-
ściach oraz inne istotne infor-
macje dotyczące  usług  świad-
czonych przez ZWiK Strzelin.

Aktywacji Usługi można 
dokonać samodzielnie pod-
czas rejestracji do Usługi iBOK, 
w  siedzibie Zakładu lub po-
przez złożenie wniosku drogą 
email (wniosek dostępny na 
stronie zwikstrzelin.pl). 

Regulamin usługi dostępny 
na stronie www.zwikstrzelin.pl 
w oknie iBOK.
UWAGA! Usługa iBOK oraz ePo-
wiadomienia mogą być świad-
czone niezależnie od siebie.
Zapraszamy. 

Zgubiony dowód osobisty – co zrobić?
Dowód osobisty jest dokumentem stwierdzającym tożsamość oraz obywatelstwo 
posiadacza. Jego zgubienie może nas słono kosztować, zwłaszcza gdy dokument 
trafi w ręce przestępców. Posługując się numerem dowodu i peselem łatwo wyłu-
dzić kredyt na nasze nazwisko, wziąć tzw. „chwilówkę” w firmie pożyczkowej. Warto 
zabezpieczyć się na wypadek, gdyby dokumenty dostały się w niepowołane ręce. 

Wydział Spraw Obywatelskich i Obsługi Mieszkańców Urzędu Miasta i Gminy w Strze-
linie przypomina, jak powinniśmy się zachować, gdy utracimy dowód osobisty. Podkreślmy, 
że ten fakt należy niezwłocznie zgłosić. Możemy to zrobić w siedzibie organu dowolnej 
gminy, na piśmie. Zgłoszenie utraty lub uszkodzenia dowodu osobistego można również 
dokonać przez Internet, za pośrednictwem strony www.serwis.epuap.gov.pl. Zalogowa-
nie jest możliwe poprzez profil zaufany, e-dowód, bankowość elektroniczną lub aplikacje 
mObywatel. Jeśli zgubiliśmy dowód osobisty za granicą, powinniśmy zgłosić to w dowolnej 
placówce konsularnej Rzeczypospolitej Polskiej. 

Co w sytuacji, gdy dowód osobisty został ukradziony? Wystarczy, że zgłosisz to policji. Nie 
musisz wtedy zgłaszać utraty dokumentu w urzędzie gminy. Dowód zostanie unieważniony. 

Dla zwiększenia bezpieczeństwa osoby, która utraciła dowód osobisty, fakt ten można 
również zgłosić do dowolnego banku, składając stosowny wniosek o dokonanie zastrzeże-
nia w Systemie Dokumenty Zastrzeżone. Wówczas utrata dokumentu zostanie odnotowana 
w systemie informatycznym, do którego dostęp mają banki, co skutkować będzie uniemoż-
liwieniem zaciągnięcia zobowiązania przez przestępcę z wykorzystaniem danych osobowych 
poszkodowanej osoby. 

Obojętnie nie możemy przejść również, gdy znaleźliśmy czyjś dowód osobisty. W takiej 
sytuacji jesteśmy zobowiązani niezwłocznie przekazać ten dokument  najbliższemu organo-
wi gminy, policji, innemu organowi administracji publicznej, placówce konsularnej Rzeczy-
pospolitej Polskiej lub bez zbędnej zwłoki, posiadaczowi dowodu osobistego.

RED

Zapisz dziecko na warsztaty 
gry na perkusji i gitarze 

Chcielibyście żeby Wasze dzieci grały w profesjonalnym ze-
spole muzycznym?! Wiemy jak to zrobić! Gwarancja dosko-
nałego przygotowania i prawdziwy efekt WOW. Zapraszamy 
do sekcji rytmicznej perkusji i gitary prowadzonej przez braci 
Kramarz. Warsztaty będą się odbywać w soboty w Strzeliń-
skim Ośrodku Kultury. Informacje szczegółowe pod nume-
rem telefonu 695 257 358. Nowe projekty muzyczne, prawdzi-
we wyzwania i dużo dobrej muzyki to cel!

SOK

Nowe autobusy dla SKP
Gmina Strzelin planuje zakup dwóch autobusów zeroemisyjnych o napędzie elektrycznym. 

Inwestycja będzie dofinansowana ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej - 3 mln zł, na co składa się bezzwrotna dotacja - 1,73 mln zł oraz 1,27 mln 
zł pożyczki.

W ramach programu priorytetowego „Zielony transport publiczny” przewidywany jest zakup 
dwóch autobusów klasy mini o dł. do 9 m. Pojemność każdego ma wynosić co najmniej 20 
miejsc pasażerskich (w tym 12 siedzących). Zakupione pojazdy będą niskopodłogowe, dostoso-
wane do przewozu osób z niepełnosprawnościami. Pojazdy wyposażone mają być m.in. w ogrze-
wanie, klimatyzację i wentylację, system monitoringu wizyjnego wraz z rejestratorem cyfrowym. 
W ramach inwestycji dostarczone zostaną również dwa punkty ładowania mobilnego typu plug-
-in. W przypadku rozstrzygnięcia postępowania przetargowego i wyboru wykonawcy, dostawa 
nowych autobusów przewidziana jest na koniec bieżącego roku. 

RED

Ratujący przedszkolak 
W Przedszkolu Miejskim „Kolorowa Kraina w Strzelinie" realizowany jest autorski program 

edukacyjny pn. „Ratujący przedszkolak”. W jego ramach dzieci dowiadują się jak ważne jest ich 
bezpieczeństwo, które przekłada się na zdrowie i życie. Przedszkolaki raz w miesiącu mają za-
jęcia, dzięki którym wyrabiają nawyki rozpoznawania zagrożeń, zapobiegania im, unikania oraz 
możliwie szybkiego pokonywania niebezpieczeństw i reagowania w zaistniałych sytuacjach. Do 
tego przygotowują ich zarówno nauczyciele, jak i różne służby odwiedzające placówkę - policja, 
straż pożarna, straż miejska oraz ratownik medyczny.

RED

 Podczas zajęć przedszkolaki dowiadują się jak ważne jest ich bezpieczeństwo
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Ogłoszony przetarg na bu-
dowę ronda na skrzyżowa-
niu ul. Oławskiej, Wolności 
i Wrocławskiej w Strzelinie 
świadczy, że ta długo 
wyczekiwana inwestycja 
ma szansę rozpocząć 
się jeszcze w tym roku. 
To niewątpliwie dobra 
wiadomość dla kierowców, 
ponieważ często tworzą 
się tam zatory. Szczególnie 
utrudniony jest wyjazd 
z ul. Wrocławskiej w kie-
runku ulicy Oławskiej. 

W drugiej połowie lutego 
Dolnośląska Służba Dróg 
i Kolei we Wrocławiu ogło-
siła przetarg na budowę 
ronda na skrzyżowaniu dróg Sznur aut przy skrzyżowaniu ulic: Wrocławskiej, Oławskiej i Wolności to codzienność

Cała sytuacja rozegrała 
się w środowe popołudnie, 
8 lutego. Do Komendy Po-
wiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Strzelinie wpły-
nęło zgłoszenie dotyczące 
pożaru w jednym z budyn-
ków wielorodzinnych przy 
ul. Jana Pawła II w Strzelinie. 
Po kilku minutach na miejsce 
dotarły zastępy państwowej 
straży pożarnej oraz jednostki 
z Brożca, Nowolesia i Kuro-
patnika. Pożar był już moc-
no rozwinięty. – Szybki jego 
rozwój spowodował, że 
ogień wydobywał się przez 
okna na drugim piętrze. 
Część mieszkańców opu-
ściła budynek przed przyby-
ciem strażaków, natomiast 
w ewakuacji kolejnych osób 
pomagali strażakom funk-
cjonariusze strzelińskiej po-
licji – opisuje mł. bryg. Jaro-
sław Łuczak. Z uwagi na duże 
zadymienie strażacy musieli 
użyć sprzętu ochrony ukła-
du oddechowego. Ratownicy 
pomogli również zwierzę-
tom, które były w budynku. 
Niektóre wymagały podania 
tlenu. Pożar, w którym udział 

W akcji brało udział 27 strażaków oraz 9 samochodów gaśniczych z jednostek powiatu strzelińskiego (fot. udostępnione z profilu facebookowego Strzelin998)
Pożar rozwijał się bardzo szybko, a ogień buchał z mieszkania na drugim piętrze (fot. udostępnione z profilu facebo-
okowego Strzelin998)

To już nie przymiarki, 
a konkretne działanie Coraz bliżej budowy ronda w Strzelinie

wojewódzkich nr 395 i 396, 
czyli ul. Oławskiej, Wolności 
i Wrocławskiej w Strzelinie. 
Firmy mogą składać oferty 
do 17 marca. Przypomnijmy, 
że o tę inwestycję mocno za-
biegały władze samorządowe 
Gminy Strzelin, a jej celem 
jest poprawa przepustowości 
pojazdów oraz bezpieczeń-
stwa w ruchu. Zaznaczmy, 
że w tym miejscu często two-
rzą się zatory i zdarza się, że 
po kilkanaście samochodów 
oczekuje na przejazd. Co 
ważne, realizacja inwestycji 
będzie dopełnieniem zakoń-
czonej w ubiegłym roku mo-
dernizacji ulicy Wolności. 

W ramach inwestycji, oprócz 

samego skrzyżowania, zmo-
dernizowane zostaną m.in. 
chodniki. Przewidziano rów-
nież budowę sieci wodociągo-
wej wraz z przyłączami. Wyko-
nawca będzie miał nieco ponad 
rok na zrealizowanie robót, co 
oznacza, że prace przewidzia-
no w cyklu dwuletnim (2023 r. 
i 2024 r.). Przypomnijmy, że na 
podstawie zawartego porozu-
mienia Gmina Strzelin będzie 
partycypować w kosztach re-
alizacji zadania, a z gminnego 
budżetu pochłonie to nieco 
ponad 1 mln 55 tys. zł.

O wynikach przetargu 
poinformujemy w jednym 
z kolejnych wydań „Nowin 
Strzelińskich”.

opr. JO

Ogień rozprzestrzeniał się bardzo szybko 

Pożar strawił mieszkanie, potrzebna pomoc
Dramatycznie wyglądał pożar budynku przy ul. Jana Pawła II w Strzelinie. Ogień wydobywał się z okien jednego z mieszkań 
na drugim piętrze. W akcji gaśniczej brało udział blisko 30 strażaków. Na szczęście nikt nie został poszkodowany. Ucierpiały za 
to mieszkania. Lokal, gdzie wybuchł pożar, spłonął, a dwa zostały zalane wodą. Uruchomiono pomoc dla poszkodowanych.

wzięło 27 strażaków oraz 
9 samochodów gaśniczych 
z jednostek powiatu strzeliń-
skiego, udało się opanować 
po niespełna 30 minutach. 
Po ugaszeniu, przewietrzono 
pomieszczenia, stosując m.in. 
agregat odymiający. Ponadto 
kamerą termowizyjną spraw-
dzono, czy nie występują 
ukryte zarzewia ognia. Na 
miejsce wezwano pogotowie 
energetyczne, pogotowie ga-
zowe, a prowadzenie działań 
gaśniczych zabezpieczane 
było przez strzelińskich poli-
cjantów oraz zespół państwo-
wego ratownictwa medyczne-
go ze Strzelina.  

Dochodzenie w sprawie 
powstania pożaru prowadzi 
Komenda Powiatowa Po-
licji w Strzelinie. - W toku 
czynności ustalono, że 

prawdopodobną przyczyną 
pożaru mogło być zwarcie 
urządzenia elektrycznego 
za pośrednictwem, które-
go dogrzewane było jedno 
z pomieszczeń – wyjaśnia 
oficer prasowy Komendan-
ta Powiatowego Policji 
w Strzelinie mł. asp. Łukasz 
Porębski. Powołano jednak 
biegłego sądowego, który 
precyzyjnie wskaże przyczy-
nę pożaru. Jeszcze nie jest 
znana ekspertyza. 

Ruszyła zbiórka
Straty są bardzo poważne. 

W pożarze spaliło się cał-
kowicie jedno mieszkanie, 
a dwa (w tym jedno komu-
nalne) mocno ucierpiały pod-
czas akcji ratowniczo-gaśni-
czej – zostały zalane wodą. 
W obliczu tych dramatycz-

nych wydarzeń strzeliński 
samorząd podjął szybkie 
działania. Następnego dnia 
w magistracie odbyło się 
spotkanie, w którym wzięli 
udział m.in. przedstawiciele 
władz gminy oraz szefowie 
gminnych jednostek organi-
zacyjnych - Centrum Usług 
Komunalnych i Technicz-
nych w Strzelinie i Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej. Zdecydowano, że samo-
rząd udzieli wszelkiej możli-
wej pomocy. Gmina Strzelin 
zapewniła poszkodowanym 
lokale zastępcze. Najgorsza 
sytuacja dotyczy trzyosobo-
wej rodziny, której spłonęło 
mieszkanie. Gminny Ośro-
dek Pomocy Społecznej spo-
rządził listę przedmiotów po-
trzebnych, aby rodzina mogła 
jak najszybciej stanąć na nogi. 

Wśród nich 
znalazły się: 

nowe ręczniki, środki higie-
niczne i środki czystości, 
pralka, suszarka na ubrania, 
meble pokojowe, trzy koce, 
trzy poduszki, trzy kołdry 
oraz pościel (kołdra i po-
ściel w rozmiarze 160x200), 
wersalka lub tapczan, meble 
kuchenne, stół z krzesłami, 
kuchenka (gazowa lub elek-
tryczna), czajnik elektryczny, 
zlewozmywak, ociekacz na 
naczynia, komplet naczyń, 
talerze, szklanki, komplet 
garnków, sztućce, ścierki 
kuchenne, legowisko dla 
psa i kota, karma dla kota 
whiskas, karma dla psa (pie-
sek małej rasy), wieszak na 
ubrania, telewizor. Te rzeczy 
można dostarczać do siedzi-
by GOPS przy ul. Kamien-
nej 1 w Strzelinie. Rodzinie 
potrzeba ogrom materiałów 
budowlanych do remontu 
mieszkania, ponieważ pra-

gną tam wrócić.
Nieco lepiej wygląda sy-

tuacja w przypadku dwóch 
rodzin, którym woda zalała 
mieszkania. W ich przypadku 
pomoc będzie nakierowana 
szczególnie w odremontowa-
niu. Jedna z rodzin wróciła do 
mieszkania, gdyż woda zalał 
część, którą nie używali. Nato-
miast rodzina, która mieszkała 
w lokalu gminnym, przebywa 
obecnie w lokalu zastępczym. 
Pracownicy Centrum Usług 
Komunalnych i Technicz-
nym w Strzelinie mają zająć 
się osuszaniem pomieszczeń 
komunalnego mieszkania. 
W akcję pomocy włączyło 
się Stowarzyszenie „Gramy 
o życie”. Zostało utworzone 
subkonto (77 9588 0004 0000 
6044 2000 0540 z dopiskiem 
„Poszkodowani w poża-
rze”), na które można wpła-
cać pieniądze.

Więcej informacji odno-
śnie pomocy rodzinom moż-
na uzyskać kontaktując się 
m.in. z Gminnym Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej, pod nu-
merem telefonu 71 39 20 577 
wew. 25 i 22.

Jakub Olejnik
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W ostatnim czasie pracownicy Centrum Usług Komu-
nalnych i Technicznych w Strzelinie przeprowadzili szereg 
różnych prac. W mieści wymienili 15 zniszczonych koszy 
na śmieci, m.in. przy ulicach: Wolności, Oławskiej, Wro-
cławskiej, Okulickiego, Kadłubka, Łąkowej, Wojska Pol-
skiego oraz na skwerach, np. przy Bolka I Świdnickiego, 
Kilińskiego. Warto zaznaczyć, że Gmina Strzelin od lat 
systematycznie przeznacza środki na dostawę lub wymianę 
zniszczonych kubłów oraz ławek na terenie miasta i w so-
łectwach. W 2022 roku zakupiono 33 kosze i 37 ławek, zaś 
w 2021 roku 123 kosze i 18 ławek. 

W związku ze zbliżającą się wegetacją roślin pracownicy jed-
nostki wykonali cięcia korekcyjne około 180 drzew i krzewów 
rosnących w parkach i skwerach administrowanych przez CU-
KiT. Po generalnej renowacji ponownie zamontowali „ciuch-
cię” z wagonikiem na placu zabaw w Parku Jordanowskim.

W strzelińskim Rynku rozpoczęto natomiast prace rewi-
talizacyjne pierzei południowej. Najpierw skwery zostały 

W Parku Jordanowskim ponownie zamontowano „ciuchcię” z wagonikami

Utwardzono drogę 
na Wierzbowy Młyn

Niedawno poprawiono stan gminnej, gruntowej drogi łączącej ul. Krze-
picką z Biedrzychowem (przez starszych mieszkańców określanej drogą 
na Weide Mühle - Wierzbowy Młyn). 

Śródpolny trakt, z którego korzystają chętnie m.in. miejscowi rolnicy, 
solidnie utwardzono kamiennym grysem. Teraz z drogi mogą już normal-
nie korzystać również rowerzyści. 

Dodajmy, że prace na zlecenie Gminy Strzelin, wykonała lokalna firma 
MARBUD.

RED

Z utwardzonej drogi korzystają m.in rolnicy

Na Krzepickiej już jasno
Wracamy do tematu realizacji dużego pro-

jektu modernizacji oświetlenia ulicznego 
i drogowego w gminie Strzelin. Niedawno 
w ramach tego zadania kompleksowo prze-
budowano linię oświetlenia drogowego przy 
ul. Krzepickiej w Strzelinie. Na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Oławską do cmentarza ko-
munalnego zamontowano 27 nowych słupów 
oświetleniowych z energooszczędnymi opra-
wami ledowymi. Nowe oświetlenie poprawi 
bezpieczeństwo osób odwiedzających groby 
bliskich oraz działkowiczów z pobliskiego Ro-
dzinnego Ogrodu Działkowego „Wspólnota”. 
Teraz powrót z działki lub cmentarza po zmro-
ku będzie z pewnością bardziej bezpieczny. 

Przypomnijmy, że modernizacja oświetlenia 
ulicznego, która zakłada wymianę ponad 600 
opraw w mieście i gminie Strzelin jest współ-
finansowana przez Unię Europejską w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskie-
go na lata 2014-2020. Projekt jest realizowany z partnerskim gminami: Wołów, Twardogóra, Żmigród, Milicz, Środa 
Śląska, Prusice oraz Miastem Oława.

RED

 Teraz powrót z działki lub cmentarza przy ul. Krzepickiej jest dużo bezpieczniejszy

Coraz bliżej remontu Pułaskiego
W połowie lutego zakończył się termin składania ofert w przetargu na 

remont ul. Pułaskiego w Strzelinie. Do strzelińskiego magistratu wpłynęły 
dwie oferty, a obecnie trwa procedura wyłonienia wykonawcy. Przypo-
mnijmy, że zakres prac obejmuje m.in. wykonanie nawierzchni bitumicznej 
jezdni na odcinku ok. 440 m. Ulica Pułaskiego stanowi dojazd do Osiedla 
„Na Skarpie” i łączy się z ulicami: Wojska Polskiego (droga krajowa nr 39) 
i Wichrową. W ubiegłym roku gminny samorząd przeznaczył środki na 
remont kanalizacji deszczowej, a strzeliński Zakład Wodociągów i Kana-
lizacji zrealizował w tym miejscu prace związane z remontem kanalizacji 
sanitarnej. Teraz przyszedł czas na kolejny etap przebudowy tej ulicy.

RED

Ulica Pułaskiego w Strzelinie niedługo zyska nową nawierzchnię

Wyremontują most na Brzegowej 
 Most na ul. Brzegowej w Strzelinie jest w złym stanie technicznym i wymaga naprawy

Gmina Strzelin otrzyma ponad 1,6 mln zł dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę 
ul. Brzegowej w Strzelinie wraz z mostem i oświetleniem. Dodajmy, że chodzi o odcinek drogi rozpoczynający się 
od skrzyżowania z drogą krajową nr 39 – ul. Wojska Polskiego. Całkowita, szacowana wartość planowanej inwestycji 
wynosi blisko 2,3 mln zł. Z uwagi na koszty realizacja zadania planowana jest w cyklu dwuletnim (2023-2024 r.). 
Przebudowa z pewnością poprawi bezpieczeństwo mieszkańców miasta i innych uczestników ruchu drogowego. 
Władze miasta mają świadomość, że przebudowa obiektów mostowych jest kosztowna, dlatego też jest bardzo 
wdzięczna za tak potrzebne wsparcie finansowe.

XXX

Ta wiadomość ucieszy dzieci „Ciuchcia” po renowacji uporządkowane ze starego, zanieczyszczonego 
i przerośniętego chwastami kamienia. Następnie 
nawieziono czystą żyzną ziemię, a na koniec pra-
cownicy wykonają trawnik.

Z prac brukarskich warte odnotowania jest 
m.in. naprawienie chodnika przy ulicy Glinia-
nej w Strzelinie, w którym wytworzyło się za-
padlisko. Przy Wojska Polskiego wykonano te-
ren pod składowanie pojemników na odpady. 
Ponadto na terenie miasta prowadzono prace 
przy wypełnianiu ubytków w drogach masą na 
zimno. Po przeprowadzonym przeglądzie chod-
ników w mieście usunięto znalezione ubytki 
i nierówności w nawierzchniach. Na ulicy Bolka 
I Świdnickiego, ulicy Kościelnej i Oławskiej zo-
stało ustawione nowe oznakowanie, zaś na ulicy 
Jana Pawła II i ulicy Kolejowej naprawiono je. 
Natomiast na ulicy Sosnowej naprawiono progi 
zwalniające. 

RED
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Lada moment poznamy wykonawcę

W Szczodrowiach 
niedługo ruszy budowa 
Gmina Strzelin prowadzi procedurę przetargową dotyczącą budowy 

zatoki autobusowej, ciągu pieszo-rowerowego oraz chodnika przy drodze 
wojewódzkiej nr 395 w Szczodrowicach. Do strzelińskiego samorządu 
wpłynęły cztery oferty, każda opiewająca na nieco ponad 1 mln zł. To 
więcej niż zakładał strzeliński samorząd, dlatego na lutowej sesji Rada 
Miejska Strzelina zwiększyła o 12 tys. zł środki na to zadanie. Niedługo 
poznamy wykonawcę tej inwestycji. Przypomnijmy, że w ramach zada-
nia zaplanowano wykonanie m.in. kanalizacji deszczowej (ok. 500 m), 
chodnika z kostki betonowej, dwóch zatok autobusowych oraz przejść 
dla pieszych. Podkreślmy, że zadanie jest możliwe do realizacji dzięki za-
wartemu porozumieniu pomiędzy Województwem Dolnośląskim a Gmi-
ną Strzelin. Zgodnie z deklaracjami inwestycja będzie współfinansowana 
(w wysokości 52 % kosztów realizacji) i wykonana w zastępstwie inwe-
storskim przez Gminę Strzelin. Przewidziany do realizacji odcinek drogi 
wojewódzkiej nr 395 nie posiada chodników, a jedynie wąskie, nieregu-
larne pobocza. Nowoczesna infrastruktura to wygoda i bezpieczeństwo 
wszystkich uczestników ruchu. Inwestycja powinna zostać zakończona 
do pół roku od podpisania umowy z wykonawcą. 

RED

Inwestycja dotyczy m.in. budowy dwóch zatok autobusowych i chodnika

Poznaliśmy firmę, która 
wykona dokumentację 
techniczną budowy 
przedszkola w Strze-
linie. Ma przedstawić 
minimum trzy warianty. 
Obiekt ma być partero-
wy, przeznaczony dla 
250 dzieci. Zaplanowane 
jest również zagospoda-
rowanie terenu wokół 
placówki.

Pod koniec stycznia w strze-
lińskim magistracie podpisano 
umowę z konsorcjum firm: 
G&G Projekt Piotra Golca 
z Częstochowy na opracowa-
nie dokumentacji technicznej 
budowy przedszkola w Strze-
linie. Firma projektowa wy-
łoniona została w ramach 
przetargu, a zaznaczmy, że 
realizacją zadania zaintere-
sowanych było aż 19 wyko-
nawców. Za przygotowanie 
dokumentacji gmina zapłaci 
konsorcjum 172 tys. zł. Lo-
kalizację nowego przedszkola 
zaplanowano na działkach 
gminnych przy ulicy Brzego-
wej w Strzelinie (w sąsiedz-
twie PSP nr 5). Budynek ma 
być parterowy, niepodpiwni-
czony. Strzeliński magistrat 
planuje utworzyć 10 oddzia-
łów (po 25 dzieci w każdym) 
z zapleczem kuchennym, 
które powinno być tak za-

Dokumentację techniczną na budowę przedszkola przy ul. Brzegowej w Strzelinie wykona konsorcjum firm G&G Projekt Piotra Golca z Częstochowy

Wzmocnić aktywność seniorów
Podczas zebrania seniorzy otrzymali gminne kalendarze na 2023 r.

 Pod koniec stycznia w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Strzelin odbyło się spotkanie Strzelińskiej Rady 
Seniorów. W obradach wzięła udział także burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk oraz sekretarz gminy Kazimierz Na-
hajło. Było to pierwsze spotkanie rady w bieżącym roku. W związku z tym szefowa gminy złożyła zebranym nowo-
roczne życzenia i przekazała w prezencie kalendarze. Następnie opowiedziała przedstawicielom naszych seniorów 
o planowanych inwestycjach, m.in. stworzeniu Klubu Seniora, remoncie obiektów zabytkowych, II etapie remontu ul. 
Wolności, przebudowie ronda, wybudowania obwodnicy oraz inwestycjach sportowych – nowym boisku, skateparku, 
modernizacji bieżni, budowie budynku przedszkola.

W trakcie spotkania poruszono też kwestię opieki zdrowotnej w gminie i powiecie. Omówiono przede wszystkim sytuację 
szpitala oraz pogotowia i przychodni. Następnie sekretarz Kazimierz Nahajło poinformował o kontynuacji programu „Kor-
pus Wsparcia Seniorów”, którym zostanie objętych 130 osób z gminy Strzelin. W kolejnym punkcie spotkania Strzelińska 
Rada Seniorów przeszła do omówienia obszarów, którymi będzie się zajmować. Wszystkie działania będą skupione wokół 
wzmocnienia integracji i aktywności osób starszych zamieszkujących gminę. Po ustaleniu szczegółowych zakresów działań 
oraz terminu przyszłego spotkania, przewodniczący Strzelińskiej Rady Seniorów Konstanty Sikorski zakończył obrady.

RED

Na tę inwestycje czeka 
wielu rodziców Pierwszy krok do budowy nowego przedszkola 

projektowane, aby istniała 
możliwość przygotowania 
posiłków dla przedszkola-
ków oraz dzieci szkolnych 
uczęszczających do PSP nr 
5, czyli łącznie ok. 500 posił-
ków dziennie. 

Do wykonawcy należeć 
będzie m.in. opracowanie 
koncepcji funkcjonalno – 
architektonicznej budowy 
przedszkola wraz z projek-
tem zagospodarowania tere-
nu oraz wizualizacją. Kon-
cepcja powinna uwzględniać 
również różnorodność źró-

deł zaopatrzenia budynku 
w ciepło (np. pompy ciepła; 
paliwo gazowe itp.). 

Zgodnie z zamówieniem 
firma projektowa ma przed-
stawić minimum trzy warian-
ty budowy przedszkola. Na 
podstawie wybranej, zatwier-
dzonej przez gminę kon-
cepcji opracowany zostanie 
wielobranżowy projekt bu-
dowlany i wykonawczy. 

Przy przedszkolu gmina 
przewiduje budowę trzech 
niezależnych, wygrodzonych 
placów zabaw z bezpieczną 

nawierzchnią, chodniki i doj-
ścia do budynku, parkingi dla 
rodziców, drogę dojazdową 
wewnętrzną do budynku 
przedszkola wraz z parkinga-
mi dla pracowników, a także 
wykonanie np. ławek, pia-
skownic usytuowanych poza 
placami zabaw, trzech altan 
ogrodowych, koszy na śmie-
ci, stojaków na rowery.

Co ważne, projektant musi 
uzyskać wszystkie niezbędne 
uzgodnienia, opinie i zatwier-
dzenia projektu budowlanego 
wymagane ustawą. 

Przypomnijmy, że ko-
nieczność budowy nowego 
przedszkola wynika m.in. 
z sytuacji demograficznej. 
Placówka przy ulicy Przed-
szkolnej nie jest w stanie 
zaspokoić potrzeb kolejnych 
mieszkańców. Dodatkowo, 
dotychczas funkcjonujące 
dwa budynki przedszkola 
przy ul. Sikorskiego nie są 
dostosowane do potrzeb 
osób niepełnosprawnych 
i w najbliższej przyszłości 
wymagać będą remontu, co 
w konsekwencji wiązać się 

będzie z dużymi nakładami 
finansowymi. Z tego wzglę-
du strzeliński magistrat uwa-
ża, że najlepszym rozwiąza-
niem będzie przeniesienie 
obu placówek (z ul. Sikor-
skiego) do nowego obiektu. 

Na docelową realizację 
tego zadania Gmina Strzelin 
będzie się starała o dofinan-
sowanie w zapowiadanych 
edycjach Rządowego Fundu-
szu Polski Ład: Program In-
westycji Strategicznych.

RED
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Od ponad 10 lat w Strze-
linie działa Zespół 
Interdyscyplinarny do 
Spraw Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie. 
Jak wynika z raportu 
organizacji, w ubiegłym 
roku założono w naszej 
gminie 37 „Niebieskich 
Kart”, a łącznie prowa-
dzono aż 75 procedur 
dotyczących stosowania 
przemocy w rodzinie.

Pod koniec stycznia 
w strzelińskim urzędzie od-
było się spotkanie Zespo-
łu Interdyscyplinarnego 
do Spraw Przeciwdziała-
nia Przemocy w Rodzinie. 
Podczas zebrania przewod-
nicząca Agnieszka Tekiela 
przedstawiła sprawozdanie 
z działalności zespołu za 
2022 r. Przypomnijmy, że 
organizacja działa w naszym 
mieście od ponad 10 lat. Ze-
spół został powołany zarzą-
dzeniem Burmistrza Miasta 
i Gminy Strzelin. Tworzy go 
grupa specjalistów z różnych 
instytucji (m.in. jednostki 
policji, poradni psycholo-
giczno-pedagogicznej, szkół, 
GOPS-u, sądu, przychodni 
czy urzędu). - Członkowie 
zespołu na co dzień zawo-
dowo zajmują się szeroko 
rozumianym pomaga-
niem innym, wspieraniem 
w kryzysie, a w szczegól-
ności przeciwdziałaniem 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie (na zdjęciu pierwsza z lewej) podsumowała ubiegłoroczne działania organizacji

„Trasa Złota” będzie poprowadzona przez gminę Strzelin 

Sprawdź, jak ma przebiegać trasa Cyklostrady

Podczas spotkania omawiano szczegóły dotyczące odcinka 
cyklostrady na terenie gminy Strzelin

Regionalnemu projektowi „Dolnośląska Cyklostrada” było poświęcone spotkanie, które odbyło się niedawno w strze-
lińskim urzędzie gminy. Przypomnijmy, że w 2021 roku Gmina Strzelin zadeklarowała udział w tym ogromnym dol-
nośląskim przedsięwzięciu, na które ma zostać pozyskane unijne dofinansowanie. Na spotkaniu prowadzonym przez 
wiceburmistrza Mariusza Kunysza omawiano szczegóły dotyczące odcinka cyklostrady zaplanowanego na terenie gminy 
Strzelin, w ramach tzw. „Trasy Złotej”. Za realizację trasy będzie odpowiedzialna Dolnośląska Służba Dróg i Kolei, 
a w poniedziałek, 6 marca w Sycowie przedstawiciele naszej gminy wezmą udział w spotkaniu dotyczącym realizacji 
i współfinansowania inwestycji. Dla samorządowców reprezentujących gminy uczestniczące w projekcie będzie to dobra 
okazja do uzyskania szczegółowych informacji, doprecyzowania niektórych kwestii oraz wyjaśnienia ewentualnych nieja-
sności. Z planowanym przebiegiem Dolnośląskiej Cyklostrady (w tym również „Trasy Złotej”), można zapoznać się na 
stronie www.geoportal.dolnyslask.pl. Należy najpierw kliknąć w zakładkę „Przeglądaj publiczne mapy i dane”, następnie 
w wyszukiwarce wpisać „Cyklostrada”. 

Warto podkreślić, że Projekt Dolnośląskiej Cyklostrady oparty jest o sieć głównych tras rowerowych obejmujących 
zasięgiem cały nasz region, łącząc się również z trasami rowerowymi po stronie czeskiej i niemieckiej. Ma ona pełnić nie 
tylko funkcję rekreacyjną, ale też stanowić ważny element lokalnej sieci transportowej.

RED

Walczą z przemocą Spadła ilość wydanych „Niebieskich Kart”
przemocy w rodzinie. Oso-
by pracujące w tych miej-
scach uprawnione są do 
zakładania „Niebieskich 
Kart” w sytuacji przemo-
cy w rodzinie lub zagro-
żenia jej występowania 
– zaznacza przewodnicząca 
Agnieszka Tekiela. - Ustawa 
o przeciwdziałaniu prze-
mocy w rodzinie daje nam 
uprawnienia do wymiany 
informacji, dzięki czemu 
pracownik socjalny, peda-
gog szkolny i dzielnicowy 
jako członkowie grupy ro-
boczej wspólnie ustalają 
działania, nie powielają 
się, a uzupełniają, mogąc 
szybko i adekwatnie pomóc 
rodzinie w kryzysie. Dlate-
go też bardzo sobie cenię 
pracę w zespole. Daje ona 
efekt synergii, czyli razem 
osiągamy więcej, niż gdyby 
każdy z nas robił to samo, 
ale osobno, bez współpracy 
z innymi – podkreśla. 

Celem zespołu, który skła-
da się z kilkunastu osób, jest 
m.in. tworzenie grup robo-
czych w celu rozwiązywa-
nia problemów związanych 
z występowaniem przemocy 
w rodzinie. Ich zadaniem jest 
np. monitorowanie sytuacji 
rodzin, w których dochodzi 
do przemocy oraz rodzin za-
grożonych występowaniem 
tego zjawiska.

Z opracowanego sprawoz-
dania wynika, że w ubiegłym 
roku założono w naszej gmi-
nie 37 „Niebieskich Kart”. 
To znaczny spadek wzglę-
dem 2021 r., gdzie odnoto-
wano ich aż 54.  W ubiegłym 
roku łącznie prowadzonych 
było natomiast 75 proce-
dur związanych z „Niebie-
ską Kartą” (1 z 2020 r., 37 
z 2021 r. i 37 z 2022 r.). Co 
ważne, do końca 2022 r. za-
mknięto 53 sposób nich. 
W ostatnich dwunastu mie-
siącach odbyły się aż 144 
posiedzenia grup roboczych. 

W każdym przypadku „Nie-
bieskiej Karty” grupa opra-
cowywała indywidualny plan 
pomocy rodzinie, prowa-
dzony był również monito-
ring działań. - Oczywiście 
zaprzestanie przez człon-
ka rodziny stosowania 
przemocy wymaga czasu 
i np. udziału w programie 
korekcyjno-edukacyjnym 
lub odpowiedniej terapii. 
Wspieramy, motywujemy 
do zmian i podjęcia tych 
działań. Często wspar-
cia wymaga cała rodzina 
– dzieci i dorosła osoba 

doświadczająca przemo-
cy. Mamy specjalistów, 
psychologów, do których 
taka osoba może się zgło-
sić. Warto popatrzeć na 
doświadczanie przemocy 
w rodzinie jak na kryzys, 
który można przezwycię-
żyć, jak inne kryzysy w ży-
ciu. Tylko trzeba skorzy-
stać z pomocy – wyjaśnia 
Tekiela.

Warto dodać, że człon-
kowie zespołu cały czas 
odbywają specjalistyczne 
szkolenia. W ubiegłym roku 

z zakresu procedury „Nie-
bieskich Kart” przeszli takie 
pedagodzy i psycholodzy. 
- Uczestniczymy również 
w debatach społecznych 
nt. spożywania alkoholu. 
Angażujemy także dzieci 
i ich rodziców do myśle-
nia o życiu bez przemocy. 
W ubiegłym roku ogłosili-
śmy w szkołach podstawo-
wych konkurs pn. „Prze-
moc - nieproszony gość”. 
Wpłynęło wiele prac, zwy-
cięzców nagrodzono – wy-
mienia Agnieszka Tekiela.

Jakub Olejnik

Gmina po raz kolejny przeznacza środki na realizację programu  

Bezpłatne szczepienia 
przeciwko HPV

Szczepienie przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkie-
go (HPV) jest wymieniane w Polskim Programie Szczepień 
Ochronnych jako szczepienie zalecane (odpłatne). Z tego 
względu Gmina Strzelin kolejny rok refunduje szczepionkę na-
stoletnim dziewczętom w ramach bezpłatnego programu zdro-
wotnego. Tradycyjnie realizatorem gminnego programu został 
Publiczny Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Strzelinie. 
W 2023 roku szczepieniem zostaną objęte dziewczynki z rocz-
nika 2009, tj. 14-letnie zamieszkałe na terenie gminy Strzelin. 
Najważniejszym kryterium kwalifikacji do udziału w progra-
mie szczepień ochronnych będzie, oprócz wieku, płci i miej-
sca zamieszkania, wynik kwalifikującego badania lekarskiego, 
a także pisemne oświadczenie o wyrażeniu zgody rodziców/
opiekunów prawnych dziewczynek na wykonanie szczepienia.

Każdej zakwalifikowanej do programu dziewczynce zostanie 
podana 9-walentna szczepionka (chroni przed 9 typami HPV)  
w systemie dwudawkowym. Szczegółowych informacji na te-
mat udziału w programie udziela Publiczny Zakład Lecznic-
twa Ambulatoryjnego w Strzelinie, ul. Mickiewicza 20, pod nr 
tel. 71 39 21 256 lub 71 793 85 60. 

RED
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Powiat Strzeliński bez szpitala?
„Szpitale powiatowe pełnią kluczową rolę w systemie ochrony zdrowia i stanowią gwarancję opieki zdrowot-

nej w zakresie lecznictwa szpitalnego dla mieszkańców, zapewniając im podstawową opiekę najbliżej miejsca za-
mieszkania”. (Prezes NFZ w uzasadnieniu do rozporządzenia nr103/2022 DSOZ z dnia 16.08.2022r.) 
Ustawowym obowiązkiem każdego samorządu powiatowego jest: „Promocja i ochrona zdrowia” – to zadanie 
jest  realizowane przez funkcjonujące w powiatach szpitale.

Każdy sąsiadujący z nami powiat ma szpital, i każdy z tych samorządów powiatowych pokonuje trudności: 
płacowe, kadrowe, organizacyjne. Cel mają jeden: utrzymać szpital i zapewnić mieszkańcom powiatu opiekę 
najbliżej miejsca zamieszkania. Jest to zadanie trudne, wymagające determinacji, odpowiedzialności, odwagi, 
zaufania i uczciwości w działaniu. 

Nie wszystkie samorządy dają radę. Zdecydowana większość jednak zdaje ten egzamin i chwała im za to.
Być może mają rację ci, którzy twierdzą, że „o jakości pracy samorządów powiatowych świadczy kondycja 

ich szpitali”. Szpital w powiecie znacząco podnosi jakość życia jego mieszkańców, daje poczucie bezpieczeństwa 

W środę, 8 lutego w strze-
lińskim magistracie, z ini-
cjatywy Burmistrz Miasta 
i Gminy Strzelin Doroty 
Pawnuk, odbyło się spotka-
nie radnych Rady Miejskiej 
Strzelina z przedstawicielami 
Zarządu Powiatu Strzeliń-
skiego dotyczące możliwych 
działań zmierzających do od-
zyskania szpitala w Strzelinie.  
W naradzie wziął także udział 
Sekretarz Gminy Kazimierz 
Nahajło, dyrektor PZLA 
Norbert Raba, przedstawi- Podczas spotkania rozmawiano o możliwych działaniach zmierzających do odzyskania szpitala w Strzelinie

Prosta, a przede wszystkim
funkcjonalna 

Lokalna 
aplikacja 

z aptekami 
stała się 

hitem
Musisz pilnie jechać do 
apteki, a jest środek nocy 
lub święto? Nie wiesz, 
która apteka pełni dy-
żur, a  odnalezienie tej in-
formacji przyprawia cię 
o białą gorączkę? - już nie 
musisz się martwić. Jeden 
z  mieszkańców naszej 
gminy stworzył aplikację, 
która rozwiązuje ten pro-
blem. Wystarczy ją pobrać 
na telefon, a  po wejściu 
od razu wyświetla się ap-
teka, która aktualnie peł-
ni dyżur. Programista ma 
w  planach uruchomienie 
innej lokalnej aplikacji...

Wojciech Razik mieszka 
w Szczawinie z żoną, dwójką 
dzieci i pieskiem. Jest absol-
wentem Wydziału Elektroni-
ki Politechniki Wrocławskiej. 
Od około 10 lat zawodowo 
i hobbystycznie zajmuje się Wojciech Razik prezentuje stworzoną aplikację

i szanse na rozwój. Powiat bez szpitala nie spełnia ustawowo przypisanych mu zadań, w dłuższej perspektywie 
taki powiat nie ma racji bytu, to najkrótsza droga do  jego likwidacji.

To chyba jest właściwy moment by postawić pytanie: czy my mieszkańcy Powiatu Strzelińskiego godzimy się 
na brak szpitala w Strzelinie? 

Właśnie z 17 lutego 2023 r. decyzją władz Uniwersyteckiego Szpitala Klinicznego we Wrocławiu został 
zamknięty przedostatni (została jeszcze tylko ginekologia) Oddział Chorób Wewnętrznych.

Gołym okiem widać, że jest realizowany scenariusz ograniczenia działalności szpitala wyłącznie do opieki 
terminalnej. 

Czas bezowocnych (niestety) debat minął. Nastał czas ostatecznych decyzji i egzaminu z samorządności dla 
wszystkich samorządowców naszego powiatu.

Stowarzyszenie Działań Obywatelskich (SDO) od 2016 r. przestrzegało przed katastrofą, pokazując 
niebezpieczeństwa, podpowiadając rozwiązania (np. inicjatywa przeprowadzenia referendum, poparta ponad 
4 tysiącami podpisów)  deklarując swoje zaangażowanie i wsparcie dla każdego, kto należycie podejdzie do 
rozwiązania ważnego i coraz trudniejszego problemu. Podtrzymujemy swoją deklarację współpracy.

                                                                                 
Prezes Stowarzyszenia 

                                                                         Działań Obywatelskich
Elżbieta Uchacz-Nyczka

Kłopoty z zabezpieczeniem 
i leczeniem pacjentów Czas działa na niekorzyść...

ciele Stowarzyszenia Działań 
Obywatelskich – Leokadia 
Pawliszak i Józef  Teneta oraz 

syndyk masy upadłościowej 
mecenas Paweł Miłek. 

Dyrektor PZLA zwrócił 

uwagę na kłopoty z zabezpie-
czeniem i leczeniem pacjen-
tów wynikające ze stałego 

ograniczania zakresu działal-
ności szpitala przez władze 
USK oraz na potencjal-
ne problemy z przyszłym 
funkcjonowaniem szpitala, 
jeżeli obecna sytuacja bę-
dzie przeciągała się w cza-
sie. Leokadia Pawliszak po-
wiedziała, że podejmowane 
działania przez obecnych 
właścicieli szpitala nie tylko 
uderzają w pacjentów z te-
renu naszego powiatu, ale 
także są niezgodne z dekla-
racjami władz centralnych.

Na koniec burmistrz Do-
rota Pawnuk podkreśliła, 
iż upływający czas działa 
na niekorzyść i zmniejsza 
szanse na pozytywne zakoń-
czenie sprawy, w związku 
z czym zaapelowała o pod-
jęcie konkretnych kroków 
idących za deklaracjami 
i określenie przez Starostwo 
Powiatowe oraz zaintereso-
wane gminy, czy chcą i mają 
możliwość przejąć strzeliń-
ski szpital, co będzie funda-
mentem kolejnych działań 
podejmowanych na rzecz 
ratowania placówki.

REDS

programowaniem. W ubie-
głym roku stworzył aplikację 
pokazującą aktualnie dyżuru-
jące apteki w Strzelinie. Nad-
mieńmy, że w naszym mieście 
działa osiem aptek. Każda 
z nich w godzinach nocnych, 
a także w niedziele i święta 
pełni dyżury. Harmonogram 
ustala Rada Powiatu Strzeliń-
skiego, przyjmując uchwałę, 
a następnie przekazuje do wia-
domości publicznej. Jak to się 
stało, że mieszkaniec naszej 
gminy wpadł na pomysł uru-
chomienia aplikacji? - Powód 
był prozaiczny – zaczyna 
Wojciech Razik. - Zrodził 
się, gdy w nocy musiałem 
jechać do apteki, ponieważ 
moje dziecko gorączkowało. 
Oczywiście, jak to w przy-
padku małych pociech, nie 
była to pierwsza taka sytu-
acja. Zawsze doprowadzało 
mnie do frustracji odnale-
zienie informacji o dyżu-
rującej aptece w mieście. 
Oczywiście, na stronach 
internetowych np. Gminy 
Strzelin, znajduje się zeska-
nowany dokument w wer-
sji pdf  z harmonogramem. 
Niestety, ściągniecie go na 
telefon, a później wertowa-
nie i odnalezienie właściwej 
apteki jest nie lada wyzwa-
niem. Gdy chorowało moje 
dziecko byłem zestresowany 
samym tym faktem, a do-
datkowo denerwowałem się 
koniecznością spędzania 
dłuższej chwili, aby zdobyć 
tak prostą informację. Po-
myślałem, że da się to zro-

bić lepiej, a ja się na tym 
znam, więc stworzę aplika-
cję – uzupełnia. Zbudowanie 
strony internetowej zajęło pro-
gramiście około trzydzieści go-
dzin. Musiał nie tylko nanieść 
bazę z danymi o dyżurach, ale 
również uzupełnić zdjęcia ap-
tek, których nie można było 
odnaleźć w Internecie. Nie-
dawno informatyk był zmu-
szony zmodyfikować aplikację. 
- W 2023 r. sytuacja z dyżura-
mi aptek jeszcze bardziej się 
skomplikowała. Wcześniej 
każda pełniła tygodniowe 
dyżury, obecnie zmienia się 
to każdego dnia – wyjaśnia 
Wojciech Razik. Nowa wersja 
bardzo szybko stała się hitem 

wśród mieszkańców naszej 
gminy. Informacja o aplika-
cji rozsiała się błyskawicznie 
wśród lokalnych użytkowni-
ków portalu Facebook. - By-
łem bardzo zaskoczony jej 
popularnością. Aplikacja 
działała od roku. Na począt-
ku odwiedzało ją do kilku-
nastu osób dziennie. Gdy in-
formacja zaczęła krążyć po 
sieci wejść było kilka tysię-
cy, a obecnie jest to od 60 do 
80 osób dziennie. Myślę, że 
duże zainteresowanie może 
być związane z tegoroczną 
zmianą dotyczącą pełnienia 
dyżurów aptek. Zapewne 
coraz więcej osób gubiło się 
i błądziło szukając informa-

cji lub jeździło od apteki do 
apteki  – podaje. 

Jak korzystać?
Nie jest to typowa aplikacja 

na telefon jak np. bankowe 
lub platformy sprzedażowe, 
a działa za pośrednictwem 
strony internetowej www.ap-
teka-strzelin.pl. - Możemy 
jednak w prosty sposób za-
pisać ją w telefonie i będzie 
do złudzenia przypominała 
typową aplikację. Wystarczy 
wejść przez przeglądarkę in-
ternetową na stronę, kliknąć 
po prawej stronie opcje (trzy 
pionowe kropki – red), a na-
stępnie zapisać na telefonie. 
Wówczas na pulpicie bę-
dziemy mieli ikonę o nazwie 
„Apteka Strzelin”. Klikając 
w nią otworzy nam się apli-
kacja – wyjaśnia. Zaletą stro-
ny jest niewątpliwie szybkość 
w odnajdywaniu informacji. 
Na ekranie od razu wyświetla 
się apteka, która obecnie pro-
wadzi dyżur. Możemy również 
sprawdzić, który punkt bę-
dzie pełnił dyżur w kolejnych 
dniach. Aplikacja spotkała 
się z pozytywnym odzewem 
użytkowników. - Jedna z far-
maceutek napisała do mnie 
maila z podziękowaniami 
i zaprosiła na kawę – uśmie-
cha się Razik. Programista za-
mierza jeszcze nieco ulepszyć 
produkt. - Chcę dodać opcję 
„prowadź do apteki”, która 
przekieruje nas na nawiga-
cję i pokieruje bezpośrednio 
do apteki prowadzącej dy-
żur – informuje. 

Co ciekawe, informatyk ma 
w planach stworzenie podob-
nej aplikacji, ale dotyczącej 
wywozu nieczystości. - To 
kolejna kwestia, która mnie 
irytuje. Nie pamiętam nigdy 
o terminach wywozu śmie-
ci, a dzięki aplikacji, która 
wysyłałaby powiadomienia 
o konieczności wystawienia 
danego pojemnika z odpa-
dami ten obowiązek stałby 
się dużo łatwiejszy – twier-
dzi. Gdy tylko ta powstanie na 
pewno opiszemy jej działanie 
w „Nowinach Strzelińskich”. 

Warto również odnotować, 
że Wojciech Razik pracuje 
w firmie sprzętowo-informa-
tycznej i prowadzi kilka cieka-
wych projektów. Jeden dotyczy 
oprogramowania farmy piono-
wej (ang. vertical farm), gdzie  
rzędami na kilku poziomach 
rosną rośliny. Dzięki temu, że 
światło jest tylko sztuczne, nie 
ma problemu z pleśnią. Do-
datkowo zamknięty obieg po-
wietrza umożliwia filtrowanie 
światłem UV - nie trzeba uży-
wać pestycydów i do konsu-
mentów mogą trafić zdrowsze 
produkty. 

Kolejny projekt dotyczy 
wykrywania upadków. - Apli-
kacja na podstawie nauczo-
nego modelu „zauważy” 
leżącego człowieka i wyśle 
komunikat do odpowiednich 
służb. Przykładowe użycie 
aplikacji to m.in. przychod-
nia, szpital, gdzie pacjenci 
mogą stracić przytomność 
lub zemdleć – wyjaśnia. 

Jakub Olejnik
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Nowoczesny średni wóz pożarniczy, który w styczniu 
zasilił Ochotniczą Straż Pożarną w Nowolesiu już służy 
lokalnej społeczności. Wymarzona przez nowoleskich 
druhów i znakomicie wyposażona Scania z powodze-
niem przeszła już swój pierwszy „chrzest bojowy”.

Ten pojazd to, jak powiedział podczas uroczystego prze-
kazania komendant wojewódzki, „absolutny top”, wśród tej 
klasy wozów pożarniczych. Tego samego zdania jest Michał 
Klusak z OSP Nowolesie, który na co dzień jest zawodowym 
strażakiem w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Po-
żarnej w Strzelinie.

- Jest to niewątpliwie jeden z najlepszych samocho-
dów na rynku. Jego dużą  zaletą jest przestronna załogo-
wa  kabina, w której swobodnie mieści się 6 strażaków. 
W porównaniu do pojazdów  innych marek kabina Scanii 
jest zdecydowanie największa - podkreśla Michał Klusak. 
Strażak nie kryje, że druhowie z Nowolesia bardzo się ucie-
szyli, iż to właśnie firma Wawrzaszek Inżynieria Samochodów 
Specjalnych z Bielska-Białej wygrała przetarg i dostarczyła im 
wymarzony pojazd. - Uważamy, że robią najlepsze zabu-
dowy wozów strażackich –  zaznacza nasz rozmówca i wy-
jaśnia, że przedsiębiorstwo dostosowuje zabudowę pojazdów  
indywidualnie pod potrzeby i wymagania konkretnej jednostki 
zawodowej lub ochotniczej. - To wszystko było  określone 
już na  etapie   przetargu, w którego  specyfikacji zapisa-
no niezbędne parametry i sposób zabudowy – informuje  
strażak. Dostawca wozu  dokładnie wiedział, gdzie i co ma się 
znajdować. np. ile ma być szuflad  wysuwanych na  ciężki sprzęt. 
Przedstawiciele OSP Nowolesie bardzo pilnowali tego, aby cały  
proces przygotowania pojazdu był  zgodny ze wspomnianą spe-
cyfikacją i byli częstymi goścmi w  Bielsku-Białej.  Odwiedzili to 
miasto aż kilkanaście  razy. Pewną ciekawostką jest to, że pojaz-
dy tej samej marki  opuszczające zakład mogą się istotnie różnić 
np. pod względem: zabudowy, oświetlenia i wyglądu.

Automatyka i wiele nowych możliwości
Przejdźmy jednak do kilku bardziej istotnych parametrów 

technicznych, które określają możliwości pojazdu. - Samo-
chód posiada  zbiornik wody o pojemności 3 tys. litrów, 

Absolutny „top” w tej klasie wozów pożarniczych Był już „chrzest bojowy”

a do tego 300-litrowy zbiornik na środek pianotwórczy. 
Nasz mercedes miał pojemność wodną 2500 litrów i nie 
miał zbiornika na środek pianotwórczy – porównuje Mi-
chał Klusak. Jednostka napędowa czyli 360-konny silnik Scanii 
należy do najlepszych i najmocniejszych w klasie średnich wo-
zów bojowych, a napęd 4x4 ułatwia poruszanie się w trudnym 
terenie. Pojazd waży 16 ton i może ciągnąć nawet 10-tonową 
przyczepę. Bardzo ważnym elementem wyposażenia jest nowo-
czesna autopompa sterowana automatycznie, co bardzo ułatwia 
i przyspiesza obsługę. - Tu mamy wysokie ciśnienie i szyb-
kie natarcie. W naszym starym pojeździe autopompa nie 
była dwustopniowa, nie miała wysokiego ciśnienia. Moż-
na też łatwo sterować oświetleniem z każdej strony samo-
chodu – wyjaśnia nasz rozmówca. 

Oczywiście przed dopuszczeniem pojazdu do akcji  nowole-
scy druhowie musieli przejść szczegółowe szkolenie. Dotyczy-
ło to zwłaszcza kierowców, których jest w jednostce aż 8 (na 

24 strażaków). Ten solidny kadrowy potencjał 
sprawia, że jednostka działająca w ramach Kra-
jowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego jest 
dyspozycyjna  i często uczestniczy w akcjach 
bojowych. 

Co ciekawe bardzo istotnym elementem wy-
posażenia nowego pojazdu jest funkcjonalne 
oświetlenie oraz sygnalizacja dźwiękowa. Pro-
ducent, pod czujnym okiem nowoleskich dru-
hów, dobrze zadbał o to, aby wóz był dobrze 
widoczny i słyszalny ze znacznej odległości.

Komfort i ergonomia 
W zabudowie pojazdu umieszczono bo-

gaty i nowoczesny sprzęt jednostki, pozy-
skany dzięki dotacjom z gminy oraz innych 
zewnętrznych źródeł. - Staraliśmy się, aby 
wszystko umieścić na samochodzie tak, 
żeby było  wygodnie i ergonomicznie. I to 
się udało. Ciężki sprzęt znajduje się na 
dole na wysuwanych szufladach, a lżej-
szy na górze – opowiada Michał Klusak. 
To daje strażakom- ratownikom duży kom-
fort pracy i oczywiście przyspiesza ich dzia-
łanie. A wiadomo, że przy ratowaniu życia, 
zdrowia i mienia każda sekunda może mieć 

znaczenie. W starszym pojeździe było zdecydowanie mniej 
ergonomicznie, a ciężki sprzęt był umieszczony na poziomie 
głowy strażaka. Bardzo istotne dla strażaków jest również 
to, że szuflady wysuwają się w stu procentach poza obrys 
samochodu.   

Nowa Scania jeszcze nie ma koncie zbyt wielu wyjazdów, 
ale ale już przeszła swój „chrzest bojowy”. Uczestniczyła bo-
wiem w akcji gaszenia niedawnych pożarów: mieszkania na 
ul. Jana Pawła II w Strzelinie oraz budynku w Czerwieńcu 
(gmina Kondratowice). Służyła strażakom również podczas 
usuwania wiatrołomów w Białym Kościele oraz zabezpiecza-
ła rejon podczas dłuższych wyjazdów zawodowej jednostki.

Nowy nabytek kosztował 1 160 000 zł (710 000 zł to środki 
z budżetu gminy Strzelin, a 450 000 zł - dotacja z Komendy 
Głównej PSP). 

RED

Michał Klusak z nowym nabytkiem OSP Nowolesie

W sobotę, 25 lutego 
w świetlicy wiejskiej 
w Gęsińcu odbyło się 
tradycyjne noworoczne 
spotkanie władz gminy 
z członkami naszych 
ochotniczych jednostek 
strażackich. 

Podczas uroczystości wrę-
czono odznaczenia za zasługi 
dla pożarnictwa oraz podzię-
kowano druhom za niena-
ganną postawę, zaangażowa-
nie i oddanie swojej służbie.

Zaproszonych gości przy-
witała burmistrz Dorota 
Pawnuk, która przedstawiła 
sprawozdanie za ubiegły rok, 
obejmujące m.in. statystykę 
wyjazdów gminnych jedno-
stek OSP w 2022 r.

Następnie głos zabrał, Pa-
weł Hreniak - Poseł na Sejm 
RP Przewodniczący Podko-
misji stałej do spraw rozwoju 
i promocji ochotniczych stra-
ży pożarnych, który podzię-
kował strażakom i strażacz-

Tradycyjne
spotkanie 
noworoczne 
ochotników

Odznaczenia i podziękowania za strażacki trud
kom z OSP z naszej gminy 
za zaangażowanie, oddanie 
oraz czynny udział w akcjach. 
Przekazał również informa-
cje na temat dofinansowań 
dla OSP na bieżący rok. Ży-
czenia i podziękowania złożył 
naszym ochotnikom również 
Łukasz Winkowski, Komen-

dant Powiatowy Państwowej 
Straży Pożarnej w Strzelinie. 

Kolejnym punktem w pro-
gramie sobotniego wydarze-
nia było wręczenie medali 
i odznaczeń, które przekazali 
wyróżnionym Prezes Zarzą-
du Oddziału Wojewódzkiego 
Związku OSP RP - Tomasz 

Stanowski oraz burmistrz Do-
rota Pawnuk.

Brązowe Medale za zasługi dla 
Pożarnictwa odebrali:
* DRUHNA Barbara Szczepańska 
* DRUHNA Elżbieta Sperzyńska 
* DRUH Stanisław Humelt 
* DRUH Mateusz Kubiak 
* DRUH Paweł Humelt
 

Odznaki Wzorowego Strażaka 
otrzymali:
1. Druh Paweł Rogan
2. Druh Dawid Karoń
3. Druh Jakub Ilnicki 
4. Druh Łukasz Ciężarek
5. Druh Paweł Głowacki
6. Druh Mariusz Michułka

 
W dalszej części Dorota 

Pawnuk podziękowa-
ła jednostkom OSP 
za zaangażowanie 
w sierpniowej akcji 
usuwania skutków 
nawalnych opadów 
deszczu.

Niespodzianką było 
wyróżnienie z każdej 
gminnej jednostki OSP 
druha oraz druhny, 

najbardziej aktywnych w po-
przednim roku w działaniach 
wyjazdowych.

Wyróżnienia otrzymali:
OSP Kuropatnik: Błażej Cuker 
i Elżbieta Sperzyńska 
OSP Brożec: Janusz Burakiewicz
i Aneta Samuel 
OSP Nowolesie: Michał Klusak
i Karolina Klusak 
OSP Nieszkowice: Krzysztof 
Skórka i Barbara Szczepańska 

Na koniec burmistrz 
i przedstawiciele jednostek 
podpisali umowy dotacyjne, 
dotyczące przekazania środ-
ków finansowych na działal-
ność statutową OSP.

RED 

 Spotkanie było dobrą okazją do wręczenia strażackich odznaczeń
W wydarzeniu uczestniczyli m.in. Poseł na Sejm RP Paweł Hreniak (z prawej) oraz 
Komendant KPSP w Strzelinie Łukasz Winkowski
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Cztery osoby zostały za-
trzymane w  bulwersu-
jącej sprawie nielegal-
nego zrzucania opadów 
komunalnych na terenie 
kopalni piasku w  Żeleź-
niku. Mężczyźni zostali 
przyłapani na gorącym 
uczynku, gdy próbowali 
pozbyć się aż 60 ton śmie-
ci. Pracujący na miejscu 
policjanci oraz inspekto-
rzy ochrony środowiska 
odkryli również, że na 
terenie kopalni, pod pia-
skiem, zakopane są kolej-
ne hałdy odpadów. Łącz-
nie może być ich nawet 
kilkaset tysięcy ton... 

Cała sytuacja rozegrała się 
w czwartek, 9 lutego. Funk-
cjonariusze policji z Wro-
cławia i Strzelina wspólnie 
z pracownikami Wojewódz-
kiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska we Wrocławiu 
przeprowadzili czynności na 
terenie funkcjonującej ko-
palni piasku w Żeleźniku. 
Przy użyciu drona, w wyro-
bisku, ujawniono na gorącym 
uczynku proceder nielegalne-
go zrzucenia aż 60 ton odpa-
dów komunalnych. Ponadto, 
w  wyrobisku odkryto śmieci, 

Pod piaskiem przykryte są bardzo duże ilości odpadów (zdjęcie ze strony www.dolnoslaska.policja.gov.pl)

Nielegalny proceder ujawnili policjanci z Wrocławia i Strzelina oraz pracownicy Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska we Wrocławiu (fot. WIOŚ)

Rusza program „Ciepłe Mieszkanie”

Sprawdź i wnioskuj nawet o 37,5 tys. zł
Rozpoczął się nabór wniosków o  dofinansowanie w  ramach programu „Ciepłe Mieszkanie”. 
Mieszkańcy budynków wielorodzinnych mogą uzyskać od 15 tys. zł, nawet do 37,5 tys. zł  na wy-
mianę „kopciucha”, ale także instalacji centralnego ogrzewania czy okien i drzwi w mieszkaniu.

W poprzednim numerze gazety informowaliśmy o nowym programie „Ciepłe Mieszkanie”, który będzie 
realizowała Gmina Strzelin. Przypomnijmy, że nasz samorząd otrzyma 4,5 mln zł na to zadanie. Na początku 
marca ruszył nabór wniosków o dofinansowanie w ramach tego programu i trwać będzie do wyczerpania 
środków przeznaczonych na ten cel. 

Zaznaczmy, że w ramach programu „Ciepłe Mieszkanie” jest możliwe uzyskanie środków na przedsięwzię-
cia, których rozpoczęcie nastąpiło nie wcześniej niż od dnia podpisania z Gminą Strzelin umowy o dofinan-
sowanie. W praktyce oznacza to, że beneficjenci najpierw powinni uzyskać dofinansowanie, a następnie wy-
konywać inwestycje. Termin zakończenia realizacji przedsięwzięcia to 18 miesięcy od dnia podpisania umowy, 
jednak nie później niż do 31 grudnia 2025 r.  

Program zakłada trzy progi procentowe uzyskania dofinansowania: poziom podstawowy (30% war-
tości zadania), podwyższony (60%) i najwyższy (90%). Dla udokumentowania dochodów, przy do-
finansowaniu w poziomie podwyższonym i najwyższym, konieczne będzie uzyskanie zaświadczenia 
z GOPS-u. Progi procentowe zależne są od dochodów. Dla podstawowego nie mogą przekroczyć 120 
tys. zł rocznie. W przypadku drugiego, podwyższonego progu, beneficjentem może zostać właściciel 
mieszkania, którego dochody miesięczne nie przekraczają 1673 zł na osobę w gospodarstwie wieloro-
dzinnym i 2342 zł w gospodarstwie jednoosobowym. Najwyższy poziom dotyczy właścicieli, których 
dochód miesięczny nie przekracza 900 zł na osobę w przypadku gospodarstwa wieloosobowego lub 
1260 zł dla jednoosobowego. 

Celem programu jest wymiana nieefektywnych źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej lo-
kali mieszkalnych w budynkach wielorodzinnych. Właściciele lokali mieszkalnych będą mogli wnioskować 
o dofinansowania na: pompy ciepła (pompy ciepła powietrze/woda, pompy ciepła typu powietrze/po-
wietrze); kotły gazowe kondensacyjne; ogrzewanie elektryczne; kotły na pellet drzewny o podwyższonym 
standardzie; podłączenie lokalu do wspólnego efektywnego źródła ciepła, w rozumieniu programu, w bu-
dynku (w tym do znajdującego się w nim węzła cieplnego). Wspierana ma być również: wymiana okien 
i drzwi, wentylacja mechaniczna, wykonanie instalacji centralnego ogrzewania (c.o.) i ciepłej wody użytko-
wej (c.w.u.), dokumentacja projektowa.

RED

STRZELIN DLA ŚRODOWISKA

Wpadli na gorącym 
uczynku, a wychwycił 
ich dron Areszt i nawet kilkaset tysięcy ton ukrytych odpadów

które wcześniej zostały przy-
sypane grubą warstwą piasku. 
Mundurowi zatrzymali czte-
ry osoby: 36-latka z powia-
tu polkowickiego, 28-latka 
z powiatu brzeskiego, 31-lat-
ka z powiatu wrocławskiego 
oraz 50-latka z powiatu ny-
skiego. Mężczyźni trafili do 
aresztu. Na miejsce przybył 
również pracownik wrocław-
skiego oddziału Centralnego 
Laboratorium Badawcze-
go Głównego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska w War-
szawie, który pobrał pró-
by do badań. Z czynności 
przeprowadzonych na miej-
scu zdarzenia wynika, że na 
terenie kopalni może być za-
kopanych kilkaset tysięcy ton 
odpadów różnego rodzaju. 
O zdarzeniu poinformowano 
m.in. Urząd Miasta i Gminy 
w Strzelinie, Straż Miejską 
w Strzelinie oraz Powiatowe 
Centrum Zarządzania Kryzy-
sowego. Na miejsce wezwano 
również straż pożarną - jed-
nostkę ratownictwa chemicz-
nego z Wrocławia.

Następnego dnia, w strze-
lińskim magistracie odbyło 
się spotkanie poświęcone tej 
niezwykle bulwersującej spra-
wie. O kryzysowej sytuacji 
rozmawiali przedstawiciele 

władz naszej gminy, Staro-
stwa Powiatowego w Strze-
linie, policji oraz Wojewódz-
kiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska we Wrocławiu. 
W tym spotkaniu reprezen-
tował WIOŚ Zastępca Dol-
nośląskiego Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środo-
wiska Tomasz Kubicki, a na-
szą komendę policji - komen-
dant insp. Przemysław Marut. 

Obecnie służby środowi-
skowe, policja i prokuratura 
prowadzą intensywne działa-
nia, które mają pociągnąć do 
odpowiedzialności winnych 
tego procederu. Lokalne sa-
morządy - gminny i powiato-
wy - są oczywiście gotowe do 
udzielenia pełnego wsparcia 
i liczą na szybkie wyjaśnienie 
tej sprawy. 

opr. Jakub Olejnik
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PIENIĄDZE 
DLA „PROMIENI” 

Na początku lutego burmistrz Strze-
lina Dorota Pawnuk podpisała umowę 
ze Strzelińskim Stowarzyszeniem Trzeź-
wościowym Klub Abstynenta „Promie-
nie”, w imieniu którego podpis złożył 
prezes Robert Birlet. Stowarzyszenie 
otrzymało dofinansowanie (85 tys. zł) 
w ramach konkursu z zakresu profilak-
tyki i rozwiązywania problemów alkoho-
lowych, narkomanii i innych uzależnień. 
Za otrzymane środki „Promienie” we 
współpracy z terapeutami ds. uzależnień 
będą organizowały zajęcia terapeutyczne 
dla osób uzależnionych i współuzależ-
nionych w cyklach indywidualnych lub 
grupowych, w zależności od potrzeb. 
Ponadto otrzymane wsparcie finansowe 
ma zapewnić stowarzyszeniu ciągłość 
funkcjonowania corocznego miejsca do 
spotkań, organizację warsztatów terapeu-
tycznych i integracji osób uzależnionych 
oraz współuzależnionych. 

RED

OGŁOSZENIE 
BURMISTRZA MIASTA I GMINY STRZELIN

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Pławna (dz. nr 305)

Na podstawie art. 17 ust. 9 i  11 ustawy z  dnia 27 marca 2003 r. o  planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503 ze zm.), art. 54. ust. 2 
i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach od-
działywania na środowisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 ze zm.) oraz na podstawie 
uchwały Rady Miejskiej Strzelina Nr XLVII/631/22 z dnia 30 czerwca 2022 r. o przy-
stąpieniu do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla części miejscowości Pławna (dz. nr 305), zawiadamiam o wyłożeniu do publicz-
nego wglądu ww. projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne-
go, wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w dniach od 7 marca 2023 r. 
do 28 marca 2023 r. w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 
11, 57-100 Strzelin w godzinach pracy Urzędu oraz na stronie Biuletynu Informacji 
Publicznej Miasta i Gminy w Strzelinie - bip.gmstrzelin.finn.pl, w zakładce Ogło-
szenia - Rok 2023. 

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu miejsco-
wego oraz w  prognozie oddziaływania na środowisko odbędzie się w  dniu 24 
marca 2023 r. w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-
100, sala nr 23 o godz. 10:00. 

Zgodnie z art. 8c ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodaro-
waniu przestrzennym oraz art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. 
o udostępnianiu informacji o środowisku i  jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, każdy, kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwa-
gi w formie papierowej lub elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej na adres: umig@strzelin.pl

Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza Miasta i Gminy Strzelin z poda-
niem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia 
nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 12 
kwietnia 2023 r.

Uwagi powinny zawierać także oświadczenie (zgodę) składającego, dotyczące przetwarzania i udo-
stępniania danych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego, zgodnie z Rozporządzeniem Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 
z  dnia 27 kwietnia 2016 r. w  sprawie ochrony osób fizycznych w  związku z  przetwarzaniem danych 
osobowych i  w  sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 
(ogólne rozporządzenie o ochronie danych). 

Administratorem przetwarzanych danych osobowych na postawie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym jest Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 
11, 57-100 Strzelin. Dodatkowe informacje dotyczące ochrony danych osobowych mogą Państwo zna-
leźć na BIP Miasta i Gminy Strzelin, w zakładce Klauzule Informacyjne – Klauzula informacyjna o prze-
twarzaniu danych osobowych - lub bezpośrednio w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 
11, 57-100 Strzelin.

BURMISTRZ MIASTA I GMINY STRZELIN

OGŁOSZENIE
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego 
dlaczęści miejscowości KUROPATNIK (dz.nr 296/4)

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zago-
spodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022r., poz. 503 - tekst jedn. z późn. zm.) 
oraz na podstawie art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostęp-
nianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022r., poz. 1029 
– tekst jedn. z późn. zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską Strzelina 
uchwały Nr LIII/699/22 z dnia 29 listopada 2022 r. w sprawie przystąpienia do spo-
rządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miej-
scowości KUROPATNIK (dz. nr 296/4).

Wyżej wymieniona Uchwała dostępna jest  są w Biuletynie Informacji Publicznej 
gminy, pod adresem bip.gmstrzelin.finn.pl/rok-2022.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu miejsco-
wego oraz wnioski z zakresu ochrony środowiska.

Wnioski należy składać na piśmie lub ustnie do protokołu w  Urzędzie Miasta 
i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin, oraz za pomocą środków ko-
munikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich podpisem elektronicz-
nym na adres: umig@strzelin.pl, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 24 marca 
2023 r.

Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko, nazwę oraz adres zamieszkania albo 
siedziby, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. Orga-
nem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin

Wnioski powinny zawierać także oświadczenie wnioskodawcy dotyczące przetwarzania i udostęp-
niania danych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego zgodnie z ustawą z dnia 24 maja 2018 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2019r. 
poz. 1781).

BURMISTRZ MIASTA I GMINY STRZELIN

Kolejny lokalny klub piłkarski doczeka się funkcjonalnego zaplecza szat-
niowego. W drugiej połowie lutego w strzelińskim magistracie podpisano 
umowę na budowę szatni kontenerowej przy boisku sportowym w Pławnej. 

Umowę podpisały w imieniu gminy – burmistrz Dorota Pawnuk oraz skarbnik Łucja Szczepań-
ska, a w tym kameralnym spotkaniu uczestniczyli jeszcze: właściciel firmy, która wygrała przetarg 
- Adrian Szawara, zastępca przewodniczącego Rady Miejskiej Strzelina Tomasz Głowacki, sołtys 
Pławnej Maryla Pietrzak oraz długoletni i bardzo zasłużony działacz Feniksu Pławna i LZS-u – 
Jacek Flaczyński. Tę gminną inwestycję zrealizuje firma AS-BUD z Wawrzęcic za 675 270 zł. 
Wykonawca ma na to aż 16 miesięcy, a zadanie obejmuje wykonanie budynku kontenerowego, 
wolnostojącego, parterowego, złożonego z pięciu połączonych kontenerów. Obiekt oczywiście 
będzie wyposażony w niezbędne instalacje, a w ramach przedsięwzięcia przewidziano również 
zagospodarowanie terenu obejmujące m.in. miejsca parkingowe. Przypomnijmy, że o realizację 
inwestycji od wielu lat intensywnie zabiegali: m.in. działacze i piłkarze Klubu Sportowego LZS 
„Feniks” Pławna oraz władze Miejsko-Gminnego Zrzeszenia Ludowych Zespołów Sportowych. 

Na sfinansowanie zadania Gmina Strzelin otrzyma z budżetu państwa środki finansowe w ra-
mach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych (edycja trzecia - 
PGR). Dofinansowanie tej inwestycji wyniesie aż 95 procent.

RED

 Umowa na budowę szatni w Pławnej został podpisana

Niedługo ruszą prace 

Szatnia dla Feniksu Pławna

Stowarzyszenie Trzeźwościowe Klub Abstynenta „Promienie” 
otrzymało z budżetu gminy 85 tys. zł, a umowę na przekazanie 
środków podpisali burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk oraz 
prezes Promieni Robert Birlet
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Od lipca ubiegłego 
roku na strzelińskiej 
mapie restauracji po-
jawił się Robshushi 
Bar, gdzie możemy 
zasmakować przede 
wszystkim kuchni 
japońskiej w postaci 
sushi, ale nie tylko... 

Robshushi Bar znajduje się 
na wschodniej pierzei strze-
lińskiego Rynku. Menu loka-
lu jest cały czas rozszerzane 
o inne przysmaki kuchni 
azjatyckiej. Właściciel re-
stauracji, Robert Mańkowski 
oraz jego żona są fanami su-
shi. - W Strzelinie nie było 
tego typu jedzenia, posta-
nowiłem więc spróbować 
swoich sił – przekonuje wła-
ściciel. Wszystko zaczęło się 
od sushi z kuchni japońskiej, 

Właścicielem strzelińskiej restauracji serwującej 
kuchnię azjatycką jest Robert Mańkowski

Dekorowali 
i uczestniczyli 
w produkcji 

W tłusty czwartek w Strzelińskim 
Ośrodku Kultury animatorzy prze-
prowadzili zajęcia tematycznie zwią-
zane ze świętem pączka. Labirynty, 
quizy, rebusy, kolorowanki opano-
wały salę konferencyjną. Po takim 
wysiłku intelektualnym zjedzenie 
pysznego pączka było wręcz wska-
zane. Muzyczne zabawy i tańce 
zakończyły pączkowe spotkanie. 
Ponadto jednostkę odwiedzili 
uczestnicy Powiatowego Ośrod-
ka Wsparcia, którzy wzięli udział 
w warsztatach pieczenia pączków. 
Podopieczni zapo-
znali się z przepi-
sem, następnie każdy 
z wielkim zapałem 
i twórczą radością 
ozdabiał słodkie spe-
cjały lukrem, a także 
kolorowymi posyp-
kami. Po skosztowa-
niu wypieków, część 
została zapakowana 
i zabrana do domu. 
Po południu konty-
nuowano warsztaty 
pączkowe, podczas 
których można było 
uczestniczyć w ca-
łym procesie produk-
cji. Tym razem w za-
jęciach udział wzięli 
zgłoszeni wcześniej 
uczestnicy. Własno-
ręcznie udekorowa-
nie pączka było naj-
lepszym z możliwych 
zakończeniem tego 
dnia.

SOK

Fani sushi powinni być 
zadowoleni Azjatycka kuchnia w strzelińskim wydaniu

które można za-
mówić w różnych 
wariantach – za-
równo zestawy, jak 
również kompo-
zycje według wła-
snego uznania, na 
surowo i tempurę. 
Jednak nie tylko 
fani tej zawijanej 
surowej ryby znaj-
dą coś dla siebie, 
gdyż możemy tu 
także dostać saj-
gonki, krewetki, 
czy pierożki gy-
oza, a repertuar 
dań azjatyckich 
stale się powięk-
sza. - Od mie-
siąca mamy też 
kurczaka chow 
mein, którego można 
zamówić z makaronem 
lub ryżem. Niedługo bę-

dzie dostępna też opcja 
z wieprzowiną i planuje-
my wprowadzić krewetkę 

– informuje Robert Mań-
kowski. Sushi jest kręco-
ne na bieżąco, co sprawia, 

że smak jest wyjątkowy. 
– Wszystko jest świeże. 
Każdego dnia mamy do-

stawy, produkty są z gór-
nej półki, dzięki czemu 
nasze dania bronią się ja-
kościowo. Myślę, że nikt 
nie będzie rozczarowany 
– przekonuje właściciel. 

Nie tylko pod kątem 
menu Robsushi Bar się 
rozwija. Obecnie jedzenie 
można zamówić na wynos 
lub na dowóz, a restauracja 
świadczy także usługi cate-
ringowe - Docelowo pla-
nujemy postawić w lokalu 
stoliki, także jeżeli ktoś 
będzie miał ochotę usiąść 
i zjeść na miejscu w Ryn-
ku to serdecznie zapra-
szamy – kończy Robert 
Mańkowski. A my z zacie-
kawieniem będziemy śle-
dzić, jak azjatycka kuchnia 
zasmakuje strzelinianom. 

Bartosz Ślusarz 
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W ostatnich tygodniach w strzelińskim magistracie przedstawi-
ciele stowarzyszeń podpisywali umowy i odbierali czeki z dofi-
nansowaniami, które organizacje otrzymały w ramach gminnych 
środków przeznaczonych na sport. 

W poprzednim numerze gazety informowaliśmy o podziale środków 
z gminnego budżetu na sport. Przypomnijmy, że w konkursie dotyczącym 
upowszechniania kultury fizycznej, sportu, turystyki łącznie przyznano wspar-
cie siedemnastu organizacjom pozarządowym na łączną kwotę 350 tysięcy 
złotych. W ostatnich tygodniach w strzelińskim magistracie przedstawiciele 
stowarzyszeń podpisywali umowy i odbierali czeki, za którymi kryją się jak 
najbardziej realne pieniądze. 

Do Miejsko-Gminnego Zrzeszenia Ludowych Zespołów Sportowych wpły-
nęło ponad 63 tys. zł. Przypomnijmy, że w lokalnych strukturach LZS działają 
obecnie cztery kluby piłkarskie: Feniks Pławna, Korona Pęcz, Zryw Chociwel 
oraz Starter Orzeł Biały Kościół. 

Kolejnym stowarzyszeniem, które z gminnego budżetu otrzyma 7 tys. zł jest 
Strzelińskie Ognisko Towarzystwa Krzewienia Kultury Fizycznej „Jastrząb". 
Zaznaczmy, że nasze TKKF prowadzi na ul. Św. Floriana siłownię, z której 
chętnie korzysta wielu mieszkańców. Ognisko organizuje również cykliczne 
wydarzenia towarzyszące np. obchodom Patrona Strzelina Michała Archanio-
ła. W ubiegłym roku była to rywalizacja w podciąganiu na drążku i wyciskaniu 
ciężarów, a uczestnicy rywalizowali o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy Strze-
lin oraz nagrody rzeczowe. 

Gminne wsparcie otrzymał również Strzeliński Klub Karate Kyokushin 
(7500 zł). Warto dodać, że jest to najstarszym klub sztuk walki w Strzelinie, 
działającym nieprzerwanie od ponad 10 lat. Treningi prowadzi doświadczona 

Strzelińskie Centrum 
Sportowo-Edukacyjne 
aplikowało o środki na 
modernizację obiektu 
sportowego przy ul. 
Okulickiego w Strzelinie. 
Inwestycja, zakładająca 
wymianę nawierzchni 
orlika oraz renowację 
boiska do siatkówki i ko-
szykówki ma kosztować 
ok. 800 tys. zł. 

Obiekt sportowy przy ul. 
Generała Leopolda Okulic-
kiego został otwarty blisko 
15 lat temu i był pierwszym 
boiskiem w mieście, który 
powstał w ramach programu 
rządowo-samorządowego 
„Moje Boisko – Orlik 2012”. 
Administrator obiektu, Strze-
lińskie Centrum Sportowo-
-Edukacyjne, w ubiegłym 
roku postanowił aplikować 
do Ministerstwa Sportu i Tu-
rystyki o środki na moderni-
zację kompleksu sportowe-
go. – Do budowy orlików 
w tamtym czasie wykorzy-
stywano inny niż obecnie 
granulat, który jest nie-
zbędnym komponentem 
i składnikiem utrzymania 
włosia sztucznej trawy. 
Jego nazwa to SBR, a po-
wstaje z mieszanki kauczu-
ków w procesie recyklingu 
opon samochodowych 
– wyjaśnia prezes SCSE To-
masz Charowski. - Jest czę-
sto używany do budowy 
tego typu obiektów. Jego 
minusem jest natomiast 
fakt, że pod wpływem wy-

Na orliku przy ul. Okulickiego w Strzelinie zostanie wymieniona nawierzchnia (zdj. ilustracyjne)

Gmina dofinansowała półkolonie
Tradycyjnie Gmina Strzelin dofinansowała wypo-

czynek dla dzieci i młodzieży w czasie ferii zimo-
wych. Cztery lokalne organizacje otrzymały łącznie 
blisko 29 tys. zł na zapewnienie najmłodszym szere-
gu atrakcji. Uczniowski Klub Sportowy „Butterfly” 
uzyskał nieco ponad 4300 zł. W ramach półkolonii 
przewidziano m.in. zajęcia w Aquaparku Granit, gry 
i zabawy ruchowe, warsztaty manualne, plastyczne 
i twórcze, a także wycieczkę do parku trampolin we 
Wrocławiu.

Wsparcie w organizacji zimowego czasu wolnego 
dla dzieci otrzymało również Stowarzyszenie Eu-
ropolscy. W programie półkolonii znalazły się m.in. 
gry i zabawy terenowe, animacje taneczne, warsztaty 
z profilaktyki uzależnień itp. Na ten cel z budżetu gmi-
ny przekazano 4800 zł. Dofinansowanie (ponad 9700 
zł) otrzymał również Klub Sportowy Strzelinianka. 
Oprócz standardowych zajęć piłkarskich zapewniono 
również wykłady na temat zdrowego żywienia, gry 
i zabawy ruchowe, wyjazd na wycieczkę integracyjną. 
Wsparcie w zapewnieniu atrakcji dla dzieci otrzymało 
również Strzelińskie Centrum Sportowo-Edukacyjne 
(10 tys. zł). Spółka zapewniała dzieciom m.in. zajęcia 
w Aquaparku Granit, gry i zabawy na obiektach spor-
towych, wycieczkę integracyjną. 

RED
 Półkolonie podczas ferii zapewniło dzieciom m.in. Stowarzyszenie Europolscy (fot. z profilu FB stowarzyszenia)

- Paweł Pukalski-Pukała za zajęcie 1. miejsca w Mistrzostwach Europy w Luboniu, w konkurencji: brazylijskie jiu-jitsu, nagroda pieniężna - 6 000 zł
- Irmina Małyszek za zajęcie 2. miejsca w Mistrzostwach Polski w Więcławicach, w dyscyplinie sportowej: łucznictwo, konkurencja: barebow, nagroda -  3 000 zł
- Wojciech Chrul za zajęcie 3. miejsca w Mistrzostwach Polski w Zgierzu, w konkurencji: łuk olimpijski, nagroda - 3 000 zł
- Rafał Kaleta za zajęcie 3. miejsca w Mistrzostwach Świata w Paryżu, konkurencja sportowa: footbag freestyle, nagroda - 8 000 zł
- Daniel Mikołajek za zajęcie 3. miejsca w Mistrzostwach Polski w formule online, dyscyplina sportowa: freestyle football, konkurencja: battle, nagroda - 3 000  zł
- Anna Maria Tolksdorf za zajęcie 1. miejsca w Mistrzostwach Polski w Grodkowie, dyscyplina sportowa: taekwondo, konkurencja: walki w systemie punkt-stop, nagroda - 3 000 zł
- Mike Drużga za zajęcie 1. miejsca w Mistrzostwach Polski w Spale, w konkurencji sportowej: boks, nagroda - 3 000 zł

Łącznie przyznano czeki o wartości 29 tys. zł 

Siedmioro uzdolnionych sportowców z  gminy Strzelin 
otrzymało nagrody finansowe przyznane przez gminny 
samorząd. Kto znalazł się w tym gronie?

Styczniową sesję Rady Miejskiej Strzelina poprzedziło uroczyste wręczenie gmin-
nych nagród za osiągnięcia sportowe. Czeki potwierdzające przyznanie finansowych 
wyróżnień trafiły do 7 zawodników i zawodniczek z miasta i gminy Strzelin. Przed 
wręczeniem czeków głos zabrała burmistrz Dorota Pawnuk. - Jest mi niezmier-
nie miło, że już kolejny raz mam ten wielki zaszczyt i mogę uczestniczyć 
w uhonorowaniu państwa za sportowe dokonania. Ogromnie się cieszę, że 
w obecnej edycji przyznajemy nagrody zdecydowanie największej liczbie 

350 tysięcy złotych dla organizacji sportowych
Zniknie nieprzyjemny 
zapach... Orlik na Okulickiego zyska 

nową nawierzchnię 

sokiej temperatury wydzie-
la nieprzyjemny zapach, 
a upadki na tego typu 
nawierzchniach skutkują 
czarnymi przetarciami na 
skórze czy odzieży. Chcę 
jednak podkreślić, że ten 
granulat jest całkowicie 
bezpieczny. Trzy lata temu 
braliśmy udział w ministe-
rialnym programie badania 
szkodliwości tego podłoża 
i wszelkie normy są zacho-
wane – podkreśla. Dlaczego 
zatem zdecydowano się wnio-
skować o pieniądze na wy-
mianę nawierzchni? – Orliki 
w naszym mieście są moc-
no eksploatowane, ponie-
waż zapewniamy dostęp 
do nich nie tylko latem, ale 
również zimą. Biorąc pod 
uwagę, że obiekt przy ul. 
Okulickiego jest najstar-
szy to inwestycja wymiany 

nawierzchni nie ominęła-
by nas w najbliższej przy-
szłości. Postanowiliśmy 
skorzystać z możliwości 
pozyskania środków na 
realizację tego zadania – 
wyjaśnia Charowski. Strze-
lińskie Centrum Sportowo-
-Edukacyjne złożyło wniosek 
i zostało zakwalifikowane 
w ogłoszonym konkursie mi-
nisterialnym. Spółka otrzyma 
220 tysięcy złotych na ten cel. 
Szacowany koszt inwestycji 
może wynieść natomiast 820 
tys. zł. SCSE będzie wniosko-
wać o zabezpieczenie braku-
jącej kwoty w tegorocznym 
budżecie Gminy Strzelin.

Umowa na przekazanie 
środków z ministerstwa nie 
została jednak jeszcze podpi-
sana z uwagi na przesunięcie 
terminu rozstrzygnięcia kon-
kursu. – Niektóre podmioty, 

które aplikowały o środki 
uzupełniały i przesyłały do 
ministerstwa dokumenta-
cje, przez co opóźniała się 
procedura. Mieliśmy na-
dzieję, że w grudniu 2022 
r. podpiszemy już umowę 
z ministerstwem i będzie-
my mogli ogłaszać przetarg 
na wyłonienie wykonaw-
cy tej inwestycji. Nieste-
ty, rozstrzygnięcie naboru 
opublikowane zostało 15 
lutego. Na 300 złożonych 
wniosków dofinansowanie 
otrzymało 170, w tym SCSE 
– wyjaśnia. Jak podkreśla pre-
zes spółki ta sytuacja nieco 
komplikuje realizację tego za-
dania. – Myśleliśmy, że zdą-
żymy wyłonić wykonawcę 
i wymienić nawierzchnię 
przed latem. Teraz wiemy, 
że to się nie uda, ponieważ 
wstępny harmonogram za-

kłada, że prace potrwają 
trzy miesiące. Nie chcieli-
śmy przeprowadzać robót 
latem, ponieważ w tym 
okresie orliki są najchętniej 
wykorzystywane. Biorąc 
pod uwagę fakt, że projekt 
musi być rozliczony do 
stycznia 2024 r. zadanie bę-
dziemy chcieli zrealizować 
jak najszybciej – informuje 
Charowski. 

Zaznaczmy, że inwesty-
cja zakłada wymianę na-
wierzchni boiska (na nową 
z granulatem EPDM, który 
jest bezwonny i nie zostawia 
żadnych śladów po upadku), 
podbudowy (piasku), popra-
wę drenażu odwadniającego 
orlik. Dodatkowo renowacji 
zostanie poddana nawierzch-
nia boiska wielofunkcyjnego 
(do siatkówki i koszykówki), 
które znajduje się obok.

Jakub Olejnik
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W ostatnich tygodniach w strzelińskim magistracie przedstawi-
ciele stowarzyszeń podpisywali umowy i odbierali czeki z dofi-
nansowaniami, które organizacje otrzymały w ramach gminnych 
środków przeznaczonych na sport. 

W poprzednim numerze gazety informowaliśmy o podziale środków 
z gminnego budżetu na sport. Przypomnijmy, że w konkursie dotyczącym 
upowszechniania kultury fizycznej, sportu, turystyki łącznie przyznano wspar-
cie siedemnastu organizacjom pozarządowym na łączną kwotę 350 tysięcy 
złotych. W ostatnich tygodniach w strzelińskim magistracie przedstawiciele 
stowarzyszeń podpisywali umowy i odbierali czeki, za którymi kryją się jak 
najbardziej realne pieniądze. 

Do Miejsko-Gminnego Zrzeszenia Ludowych Zespołów Sportowych wpły-
nęło ponad 63 tys. zł. Przypomnijmy, że w lokalnych strukturach LZS działają 
obecnie cztery kluby piłkarskie: Feniks Pławna, Korona Pęcz, Zryw Chociwel 
oraz Starter Orzeł Biały Kościół. 

Kolejnym stowarzyszeniem, które z gminnego budżetu otrzyma 7 tys. zł jest 
Strzelińskie Ognisko Towarzystwa Krzewienia Kultury Fizycznej „Jastrząb". 
Zaznaczmy, że nasze TKKF prowadzi na ul. Św. Floriana siłownię, z której 
chętnie korzysta wielu mieszkańców. Ognisko organizuje również cykliczne 
wydarzenia towarzyszące np. obchodom Patrona Strzelina Michała Archanio-
ła. W ubiegłym roku była to rywalizacja w podciąganiu na drążku i wyciskaniu 
ciężarów, a uczestnicy rywalizowali o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy Strze-
lin oraz nagrody rzeczowe. 

Gminne wsparcie otrzymał również Strzeliński Klub Karate Kyokushin 
(7500 zł). Warto dodać, że jest to najstarszym klub sztuk walki w Strzelinie, 
działającym nieprzerwanie od ponad 10 lat. Treningi prowadzi doświadczona 

Środki w ramach konkursu otrzymał m.in. Uczniowski 
Klub Sportowy Tygrysy Strzelin, a umowę w imieniu klubu 
podpisał Grzegorz Świrski

Czek z wartością dofinansowania odebrał Dominik 
Szaniawski - prezes Fundacji Młodych Sportowców

Za osiągnięcia sportowe uhonorowano łącznie siedmioro zawodników

- Paweł Pukalski-Pukała za zajęcie 1. miejsca w Mistrzostwach Europy w Luboniu, w konkurencji: brazylijskie jiu-jitsu, nagroda pieniężna - 6 000 zł
- Irmina Małyszek za zajęcie 2. miejsca w Mistrzostwach Polski w Więcławicach, w dyscyplinie sportowej: łucznictwo, konkurencja: barebow, nagroda -  3 000 zł
- Wojciech Chrul za zajęcie 3. miejsca w Mistrzostwach Polski w Zgierzu, w konkurencji: łuk olimpijski, nagroda - 3 000 zł
- Rafał Kaleta za zajęcie 3. miejsca w Mistrzostwach Świata w Paryżu, konkurencja sportowa: footbag freestyle, nagroda - 8 000 zł
- Daniel Mikołajek za zajęcie 3. miejsca w Mistrzostwach Polski w formule online, dyscyplina sportowa: freestyle football, konkurencja: battle, nagroda - 3 000  zł
- Anna Maria Tolksdorf za zajęcie 1. miejsca w Mistrzostwach Polski w Grodkowie, dyscyplina sportowa: taekwondo, konkurencja: walki w systemie punkt-stop, nagroda - 3 000 zł
- Mike Drużga za zajęcie 1. miejsca w Mistrzostwach Polski w Spale, w konkurencji sportowej: boks, nagroda - 3 000 zł

Łącznie przyznano czeki o wartości 29 tys. zł Sportowcy nagrodzeni Siedmioro uzdolnionych sportowców z  gminy Strzelin 
otrzymało nagrody finansowe przyznane przez gminny 
samorząd. Kto znalazł się w tym gronie?

Styczniową sesję Rady Miejskiej Strzelina poprzedziło uroczyste wręczenie gmin-
nych nagród za osiągnięcia sportowe. Czeki potwierdzające przyznanie finansowych 
wyróżnień trafiły do 7 zawodników i zawodniczek z miasta i gminy Strzelin. Przed 
wręczeniem czeków głos zabrała burmistrz Dorota Pawnuk. - Jest mi niezmier-
nie miło, że już kolejny raz mam ten wielki zaszczyt i mogę uczestniczyć 
w uhonorowaniu państwa za sportowe dokonania. Ogromnie się cieszę, że 
w obecnej edycji przyznajemy nagrody zdecydowanie największej liczbie 

sportowców. To świadczy, że lokalny sport się rozwija, a nagrody trafiają 
do ludzi reprezentujących różne sportowe dyscypliny – powiedziała szefowa 
naszej gminy. Jednocześnie wyraziła wdzięczność za promowanie naszej gminy 
w regionie i całym kraju. - Jesteśmy pełni podziwu dla waszego ogromnego 
zaangażowania, samozaparcia, wielu godzin spędzanych na treningach i za-
wodach. Doceniamy sportową postawę i szanujemy, że osiągając sukcesy 
dajecie pozytywny przykład zwłaszcza dzieciom i młodzieży. W dzisiejszych 

czasach, zdominowanych przez multimedia i Internet, jest to szczególnie 
ważne i cenne. Życzymy kolejnych sukcesów oraz zdobywania wielu medali 
i wyróżnień. Pamiętajcie, że lokalny samorząd oraz wszyscy mieszkańcy za-
wsze trzymają za was mocno kciuki i kibicują – podkreśliła.

Gratulacje złożyli sportowcom również: Przewodniczący Rady Miejskiej Strzeli-
na Ireneusz Szałajko, a także Sekretarz Gminy Strzelin Kazimierz Nahajło. Poniżej 
publikujemy wykaz nagrodzonych sportowców.

350 tysięcy złotych dla organizacji sportowych
Wsparcie otrzyma siedemnaście podmiotów 

kadra instruktorska, a klub jest członkiem Polskiego Związku Karate, Polskie-
go Zrzeszenia Karate Kyokushin oraz Polskiej Organizacji Shinkyokushin. 

Wśród organizacji, które pozyskały pieniądze (4200 zł) znalazło się także 
Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze Oddział Ziemi Strzelińskiej. 
Strzeliński oddział PTTK organizuje wiele wycieczek i wydarzeń turystycz-
nych, a także znakuje i promuje piesze szlaki ziemi strzelińskiej. 

W ubiegłym roku stowarzyszenie zorganizowało 32 wycieczki, w których 
uczestniczyło 1156 mieszkańców. Celem tych wypraw były atrakcyjne tury-

stycznie miejsca na Dolnym Śląsku oraz w Czechach. Dodajmy, że po pande-
micznej przerwie stowarzyszenie myśli o wznowieniu tradycyjnego Konkursu 
Turystyczno-Krajoznawczego o Ziemi Strzelińskiej.

Ponad 10 tysięcy złotych z budżetu Gminy Strzelin otrzyma natomiast Bo-
xing Klub Strzelin, który ma siedzibę przy ul. Gen. Stanisława Maczka i pro-
wadzi tam cykliczne zajęcia treningowe. Zawodnicy uczestniczą też w bok-
serskiej rywalizacji i reprezentują naszą gminę w wielu zawodach. Jednym 
z wychowanków jest utalentowany Mike Drużga.

Z gminnego budżetu wsparcie otrzymał również Terenowy Klub Sportowy 
Granit Strzelin (27 200 zł). We wtorek, 21 lutego przedstawiciele zarządu 
klubu oraz burmistrz Dorota Pawnuk podpisali w magistracie umowę po-
twierdzającą przyznanie dotacji. TKS Granit prowadzi sekcję tenisa stołowe-
go i reprezentuje naszą gminę w rozgrywkach ligowych. W klubie na co dzień 
trenują dzieci, młodzież oraz dorośli. Treningi i mecze ligowe odbywają się 
w sali sportowej przy PSP nr 5 w Strzelinie. 

Fundacja Młodzi Sportowcy otrzyma 35 tys. zł od Gminy Strzelin w 2023 r., 
Umowę podpisał w imieniu FMS-u prezes tego sportowego stowarzyszenia - 
Dominik Szaniawski. Przypomnijmy, że stowarzyszenie prowadzi zajęcia piłkar-
skie dla młodych mieszkańców miasta i gminy, a zawodnicy FMS-u reprezentują 
klub i naszą gminę w rozgrywkach ligowych organizowanych przez Dolnoślą-
ski Związek Piłki Nożnej. Prawie 45 tys. zł otrzyma natomiast Uczniowski 
Klub Sportowy Tygrysy Strzelin. Umowę potwierdzającą przyznanie wsparcia 
podpisał w imieniu siatkarskiego klubu - przedstawiciel zarządu stowarzy-
szenia - Grzegorz Świrski. Męski zespół UKS-u reprezentuje naszą gminę 
w drugoligowych, ogólnopolskich rozgrywkach siatkarskich. 

RED
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Mieszkańcy Gębczyc 
wybrali nowego sołty-
sa. Z Rafałem Paterem 
rozmawialiśmy m.in. 
o funduszu sołeckim, 
priorytetowych inwe-
stycjach, a także życiu 
prywatnym…

Po rezygnacji Małgorzaty 
Wójcik z pełnienia funkcji 
sołtysa Gębczyc konieczne było 
przeprowadzenie wyborów. 
Idąc na zebranie wiejskie, które 
odbyło się w połowie stycznia, 
nie miał Pan w planach kandy-
dować na to stanowisko?

- Nie. Cała sytuacja rozegrała się 
na miejscu. Na zebraniu było 18 
osób z ponad 100 uprawnionych 
do głosowania. Nie pojawiła się 
żadna kandydatura, a zebrani zgło-
sili mnie na kandydata. Zgodziłem 
się. Pomyślałem, że mogę spróbo-
wać swoich sił w tej nowej roli. 

W ślad za ustąpieniem 
poprzedniej sołtys do strze-
lińskiego urzędu trafiły 
pisma z rezygnacjami części 
członków rady sołeckiej. Czy 
rozmawiał Pan z radą sołecką? 
Podtrzymają te decyzje?

- Rozmawialiśmy. Panie wycofały już podania o rezygnacje i dalej będą w radzie sołec-
kiej. Skład rady zostanie bez zmian czyli Anna Klaczkowska (przewodnicząca), Barbara 
i Sławomir Pliskiewiczowie, Wanda Pater oraz Urszula Burian. 

A jak wyobraża Pan sobie współpracę z radą? 
- Kontakt z radą sołecką mam dobry i liczę, że tak zostanie. Minęło raptem kilka tygo-

Sołtysem Gębczyc został Rafał Pater

Z życia sołectw

Stawia na integrację dni od wyborów, więc ciężko stwier-
dzić, jak będzie wyglądała ta współ-
praca. Muszę się sporo nauczyć, 
ponieważ to dla mnie nowa rola. 

Skupmy się na Panu. Proszę opowiedzieć więcej o sobie… 
- Mam 37 lat. Z żoną Agnieszką i dziewięcioletnią córką Nelą tworzymy szczę-

śliwą rodzinę. W Gębczycach mieszkam prawie od urodzenia. Przeprowadziłem 
się tutaj z rodzicami, gdy miałem dwa lata. Większość mieszkańców znam bardzo 
dobrze, ale jest część osób, które osiedliły się tutaj niedawno i jeszcze nie miałem 
okazji poznać ich bliżej. 

A jakie są Pana zainteresowania?
- Nie mam jakiegoś szczególnego hobby. W wolnych chwilach zajmuje się m.in. 

ogrodnictwem i pracami wokół domu. 

Czy wcześniej miał Pan coś wspólnego z pracą społeczną? 
- Rzadko. Teraz będę musiał wygospodarować więcej czasu, żeby zająć się różnymi 

sprawami wioskowymi. Myślę, że jest to do ogarnięcia. Z mieszkańcami widzimy aspek-
ty, które należy zmienić.

Właśnie o to chciałem zapytać. Jako wieloletni mieszkaniec doskonale zna 
Pan problemy, z którymi boryka się sołectwo. Jakie są priorytetowe inwestycje 
do zrealizowania? 

- Budżet sołecki na bieżący rok został już wcześniej rozplanowany, więc w nim du-
żych zmian nie będziemy wprowadzać. Skupimy się na jego realizacji. Wśród ważnych 
zadań, które należy wykonać są m.in. remonty dróg w Gębczycach i wyczyszczenie 
rowów. Kolejne zadania będziemy określać podczas zebrań wiejskich. 

A pamięta Pan, jakie zadania znalazły się w tegorocznym budżecie sołeckim?
- Do rozdysponowania mieliśmy nieco ponad 18 tys. zł. W tej kwocie znalazły 

się takie zadania jak: naprawa nawierzchni drogi gminnej, ścinka poboczy, kosze-
nie rowów, organizacja wydarzeń kulturalno-rozrywkowych, naprawa i konserwa-
cja sprzętu. 

 Na jakie aspekty będzie Pan chciał zwrócić szczególną uwagę?
- Chciałbym bardziej zintegrować mieszkańców, żeby w sołectwie było przyjaźnie. 

W dzisiejszych zabieganych czasach ciężko jest znaleźć czas na zaangażowanie w życie 
społeczne, ale mam nadzieję, że uda się choć trochę ludzi do tego zachęcić. 

Rozmawiał
Jakub Olejnik

Podróż Miejskim Szlakiem Historycznym 

Strzelińskie siostry dysponowały dużym majątkiem 
Ponad  roku temu w naszym mieście zamontowano 8 niewielkich pomników - postaci ważnych dla Strzelina. 
Na łamach „Nowin Strzelińskich” przybliżamy je wraz z lokalizacją figur. Ostatnim razem, „przemierzając” 
Miejskim Szlakiem Turystycznym zatrzymaliśmy się przy patronie Strzelina Michale Archaniele. Wracając 
w stronę Rynku ul. Brzegową, przy bramie wodnej natrafimy na 6. figurę. To Zakonnica Klaryska.

Historycznie zakon Ubogich Sióstr Świętej Klary, został założony w 1212 roku w Asyżu przez Św. Franciszka, a jego współzałożycielką 
jest Św. Klara. Zakon klarysek był związany ze Strzelinem niemal od samego nadania mu praw miejskich. Już 3 lata później, w 1295 roku Bol-
ko I Świdnicki, zwany także Surowym, został fundatorem klasztoru. Na początku książę sprowadził do Strzelina grupę sióstr z Wrocławia. 
Pierwszą opatką klasztoru została jego książęca córka – Beatrycze, która w zakonie przybrała imię Anna. W późniejszych czasach opatkami 
było jeszcze co najmniej 6 córek książąt piastowskich.

W strzelińskim klasztorze działała szkoła, w której siostry uczyły się pisania i czytania, a także łaciny. Warto zauważyć, iż w tamtym czasie 
nie była to powszechna wiedza. Działało także skryptorium, w którym klaryski przepisywały i iluminowały księgi. Ta żeńska gałąź zakonu 
franciszkańskiego zajmowała się też pomocą dla miejscowej ludności, m.in. służyła opieką medyczną.

Tutejsze klaryski zgromadziły i dysponowały sporymi dobrami. Miały siedem młynów, dwa folwarki, dwa stawy rybne, wielki ogród wa-
rzywny oraz aż dwanaście wsi. Mieszkańcy tych wiosek nie składali danin, tylko funkcjonowali według umowy czynszowej, która była bardziej 
korzystna dla wszystkich stron, co też miało spory wpływ na zdobycie tak dużego majątku przez strzelińskie siostry.

W 1540 roku klasztor w Strzelinie został zlikwidowany, klaryski przeniesione do zgromadzenia we Wrocławiu, a ich majątek przejęli książę-
ta brzescy. Opustoszały budynek został zniszczony podczas pożaru miasta najpierw w 1548 roku, a potem w czasie wojny trzydziestoletniej 
w XVII w. W międzyczasie, prowizorycznie zabezpieczony, służył jako spichlerz miejski.

W 1721 roku dawną siedzibę klarysek odbudowali i zasiedlili Augustianie, którzy przybili do naszego miasta z Wiednia w 1698 roku. 
W 1810 roku Prusy zlikwidowały wszystkie klasztory, a własność przeszła na rzecz państwa.
Na przełomie XIX i XX wieku wielowiekowe tradycje klasztorne w Strzelinie kontynuowało zgromadzenie sióstr boromeuszek. Zaś po II 

wojnie światowej Kościół Podwyższenia Pańskiego, który w XV wieku powstał przy klasztorze klarysek, przejęli księża katoliccy. Odbudowa-
no go w latach 1955-1956. Dziś można podziwiać barokowy wystrój wnętrz świątyni z rzeźbami i obrazami Jana Józefa Klimy z XVIII wieku.

Bartosz Ślusarz Figurka Zakonnicy Klaryski znajduje się przy ul. Brzegowej w Strzelinie
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W strzelińskim magistra-
cie przedstawiciele part-
nerskich samorządów 
- gminy Strzelin i czeskie-
go miasta Svitavy oma-
wiali niedawno szczegóły 
nowego, wspólnego pro-
jektu, który ma wzboga-
cić turystyczny potencjał 
zaprzyjaźnionych miast.

Strzelińskie obchody, któ-
rych organizatorami byli: 
Związek Sybiraków w Strze-
linie i Gmina Strzelin, rozpo-
częły się od mszy w Kościele 
pw. Podwyższenia Krzyża 
św. W intencji zmarłych oraz 
żyjących zesłańców modlo-
no się pod przewodnictwem 
kapelana strzelińskich Sybi-
raków - ks. Stanisława Wło-
darskiego. Część świecka 
miała miejsce przy Pomni-
ku Zesłańców Sybiru. Tam 
zgromadziły się liczne dele-
gacje lokalnych samorządów 
- gminnego i powiatowego, 
szkół oraz służb munduro-
wych. Tradycyjnie nie zabra-
kło pocztów sztandarowych, 
a po Hymnie Sybiraków 
i krótkiej modlitwie głos za-
brał prezes strzelińskiego od-
działu Związku Sybiraków - 
Marek Charowski. - Pierwszą 
z czterech masowych de-
portacji obywateli polskich 
z ziem wschodnich RP, za-
anektowanych przez ZSRR 
w wyniku agresji rozpo-
czętej 17 września 1939 r., 
władze sowieckie przepro-
wadziły 10 lutego 1940 r. 
Według danych NKWD, do 
północnych obwodów Ro-
sji i na zachodnią Syberię 

Do dawnej siedziby SOK-u trafią nowe ekspozycje? 

Planują kolejny projekt polsko-czeski
Partnerskie samorządy są 

zainteresowane wspólnym 
udziałem w projekcie, na któ-
ry można pozyskać wysokie 
dofinansowanie z unijnego 
Programu Interreg Czechy-
-Polska 2021-2027. Władzom 
Svitav zależy na zagospo-
darowaniu miejskiego mu-
zeum, a nasi włodarze myślą 
o przygotowaniu nowych 

ekspozycji w dawnej siedzi-
bie Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury - zabytkowej kaplicy 
szpitalnej przy ul. Brzegowej. 
Zdecydowano, że stronami 
realizującymi przedsięwzięcie 
będą jednostki organizacyjne 
partnerskich gmin - Strze-
liński Ośrodek Kultury oraz 
Muzeum w Svitavach. 

Jeśli uda się pozyskać unij-

ne dofinansowanie to projekt 
będzie realizowany w latach 
2025-2027, a jego efektem, 
oprócz atrakcyjnego zago-
spodarowania muzeum i ka-
plicy szpitalnej, ma być rów-
nież integracja mieszkańców 
partnerskich gmin. 

Podczas spotkania ustalo-
no m.in. tytuł projektu oraz 
zakres zadań realizowanych 

przez partnerów. 
Uczestniczyli w nim m.in. 

przedstawiciele strzelińskiego 
magistratu z burmistrz Doro-
tą Pawnuk na czele, Sekretarz 
Gminy Kazimierz Nahajło, 
a także Dyrektor Strzelińskie-
go Ośrodka Kultury Sylwia 
Korczyńska. Stronę czeską 
reprezentowali m.in. Starosta 
Miasta Svitavy David Simek 

oraz Hynek Stříteský, dyrektor 
Muzeum w Svitavach. Warto 
podkreślić, że partnerskie sa-
morządy mają  bogatą historię 
współpracy i zrealizowały już 
kilka projektów dofinansowa-
nych z zewnętrznych środków. 
Ostatnim punktem wizyty na-
szych partnerów było zwiedza-
nie strzelińskiego ratusza.

RED

„Ich winą było to, 
że byli Polakami...” Uczcili pamięć ofiar deportacji

10 lutego, w naszym mieście odbyły się tradycyjne obchody rocznicowe pierwszej deportacji na Syberię Polaków 
z Kresów Wschodnich, dokonanej przez władze ZSRR.
83 lata temu funkcjonariusze zbrodniczej służby NKWD przymusowo zesłali na wschodnie i północne rubieże ZSRR 
ok. 140 tys. osób.  Przypomnijmy, że z zajętych obszarów państwa polskiego władze sowieckie dokonały w latach 
40. XX wieku czterech masowych deportacji, których celem była eksterminacja elit oraz ogółu świadomej narodowo 
polskiej ludności.

wywieziono wówczas oko-
ło stu czterdziestu tysięcy 
ludzi. Ta deportacja objęła 
inteligencję, uchodźców, 
fabrykantów, kolejarzy oraz 
rodziny oficerów Wojska 
Polskiego, zamordowanych 
rok wcześniej w Katyniu 
i innych miejscach zbrodni, 
a także rodziny policjantów 
i urzędników - powiedział 
Marek Charowski.

Prezes dodał, że łącznie 
według danych NKWD we 
wszystkich czterech wy-
wózkach zesłano ponad 
trzysta tysięcy osób. Tych, 
którzy przetrwali podróż 
w bydlęcych wagonach cze-
kała mordercza praca i życie 
w ciężkich warunkach klima-
tycznych. Wielu nie przetrwa-
ło katorżniczej pracy i zmar-
ło z głodu i wycieńczenia.

I właśnie o modlitwę i pa-
mięć o wszystkich ofiarach 
nawoływał w swoim poru-
szającym wystąpieniu Marek 

Charowski.
- Stajemy dziś do apelu 

pamięci przed pomnikiem 
upamiętniającym tragicz-
ny los mieszkańców Kre-
sów Wschodnich Rzeczy-
pospolitej. Łzy, cierpienie 
i męczeńska śmierć tysię-
cy rodaków z ziemi: wi-
leńskiej, nowogródzkiej, 
lwowskiej oraz Polesia, 
Wołynia i Podola…

Wzywam wszystkich, 
którzy mężnie walczy-
li ze strachem oraz tych, 
dla których cele więzien-
ne i barak obozowy były 
ostatnim domem. Wołam 
do wywożonych na Syberię 
i do Kazachstanu, których 
jedyną winą było to, że byli 
Polakami. Stańcie do ape-
lu….. Cześć ich pamięci! - 
tak zakończył przemówienie 
szef  strzelińskich Sybiraków.

Głos zabrała również 
współorganizatorka roczni-
cowych uroczystości - bur-

Wśród oficjalnych delegacji nie zabrakło reprezentacji gminnego samorządu  Poruszające przemówienie wygłosił prezes Związku Sybiraków w Strzelinie Marek Charowski

mistrz Dorota Pawnuk, któ-
ra serdecznie podziękowała 
Sybirakom za pielęgnowanie 
pamięci oraz edukowanie lo-
kalnej społeczności o wyda-
rzeniach sprzed ponad 80.lat.

Ostatnim punktem w pro-
gramie wydarzenia było zło-
żenie kwiatów i zniczy pod 
Pomnikiem Sybiraków.

Dodajmy, że wydarzenie 
pomógł zorganizować Strze-
liński Ośrodek Kultury, a nad 
bezpieczeństwem uczestni-
ków obchodów czuwali funk-
cjonariusze straży miejskiej.

RED

Wydarzenie pod pomnikiem prowadził 
Damian Serwicki z SOK

W obchodach rocznicowych wzięły udział liczne poczty sztandarowe

W wydarzeniu uczestniczyły również delegacje
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„Celestyn w latach 80-tych..."
We wtorek, 7 lutego w restauracji „Prosiaczek” w Mikoszowie odbył się bal karna-

wałowy uczestników Warsztatu Terapii Zajęciowej ze Stowarzyszenia Św. Celestyna 
z Mikoszowa. Tematem balu były kolorowe lata 80-te, a bawili się również na nim 
uczestnicy zaprzyjaźnionego WTZ z Mokrzeszowa. Barwnie poprzebierani goście 
i gospodarze tańczyli na parkiecie do muzyki z lat 80-tych. Nie zabrakło również 
słodkiego poczęstunku i przeróżnych zabaw karnawałowych.  

RED

Tematem przewodnim balu były szalone lata osiemdziesiąte

Salsa w Białym Kościele
Seniorzy ze Stowarzyszenia Słoneczna Droga w Białym Kościele pochwalili się tanecznymi umiejętno-

ściami przed szerszą publiką, zgromadzoną z okazji szkolnych obchodów Dnia Dziadka i Babci. W sali 
gimnastycznej Publicznej Szkoły Podstawowej w Białym Kościele zaprezentowali kilka tańców salsy, a ich 
występ bardzo spodobał się publiczności. Warto dodać, że członkowie Stowarzyszenia Seniorów Sło-
neczna Droga z Białego Kościoła w każdy poniedziałek o godzinie 18:00 w świetlicy wiejskiej biorą 
udział w zajęciach tanecznych organizowanych przez Fundację w Kierunku. Co ciekawe, grupa cały czas 
się powiększa, a na zajęcia przyjeżdżają również mieszkańcy okolicznych wsi. Naukę tańca prowadzi Sta-
nisław Kośnik – pasjonat salsy kubańskiej i założyciel Fundacji w Kierunku. - Mieliśmy przyjemność 
obejrzeć jego występ z Magdaleną Malec z Emfit w Strzelińskim Ośrodku Kultury, w czasie 
obchodów dni hiszpańskich, zorganizowanych przez Gminę Strzelin – informuje Urszula Popow, 
członkini Stowarzyszenia Seniorów Słoneczna Droga z Białego Kościoła. - Staszek prowadzi bezpłat-
ne zajęcia salsy solo i w parach, zarówno w Ziębicach, jak i Strzelinie, a od jesieni ubiegłego 
roku również w Białym Kościele. Chcemy dzielić się naszą dobrą energią, radością, śmiechem. 
Wspierają nas Gmina Strzelin z jej gospodarzem burmistrz Dorotą Pawnuk, SOK, sołtys wsi 
Franciszek Cygal, za co serdecznie dziękujemy – dodaje.

opr. JO

Zajęcia salsy w Białym Kościele cieszą się dużym zainteresowaniem

ŚLADEM SERC 

Artyści przygotowali niezwykle klimatyczny repertuar

Operetka, musical i taniec
W drugiej połowie lutego w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury odbył się Walentynkowy Koncert Ope-

retki, Musicalu i Tańca. Na scenie pojawili się artyści wrocławskich scen muzycznych: Dorota Ujda – Jankiewicz, Andrzej 
Jankiewicz, Krzysztof  Wojcieszyn, Anna Jankiewicz.  80 minut wyśmienitej zabawy i sztuki podziwiała licznie zgromadzona 
publiczność. Widownia usłyszała znane utwory: „Usta milczą, dusza śpiewa”, „Sława to żart”, „Wiedeńska krew”; „Brunetki 
blondynki” czy też „Taniec Bollywood”. Była to prawdziwa uczta kulturalna, a ci, którzy zdecydowali się w ten sposób spę-
dzić wieczór, z pewnością nie żałowali. Z uwagi na duże 
zainteresowanie tego typu wydarzeniami, w bogatej ofer-
cie Strzelińskiego Ośrodka Kultury z pewnością ich nie 
zabraknie. 

SOK

W czwartek, 9 lutego w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury odbył się koncert  pt „Śladem serc” na rzecz Sylwii Miko-
łajewskiej, która choruje na zaawansowaną postać endometriozy. Na 
scenie wystąpili: Lena Woźniak, Rafał Nosal i Andrzej Brzozowski. 
Artyści i instrumentaliści przygotowali niezwykle klimatyczny repertu-
ar, który był przyjemny dla ucha i z pewnością umilił czas publiczno-
ści. Wszystkich zebranych powitała Dyrektor Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury Sylwia Korczyńska, która przybliżyła cel spotkania i charyta-
tywny charakter koncertu. Tego dnia zebrano łącznie 1780 zł. 

SOK

Na scenie pojawili się artyści wrocławskich scen muzycznych
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Muzykowanie aż do nieba
Bardzo rozśpiewane były w tym roku obchody Święta Trzech Króli w parafii p.w. Na-

wiedzenia NMP w Białym Kościele. Na mszy świętej goszczono chór z kościoła p.w. Pod-
wyższenia Krzyża Świętego w Strzelinie, a następnie  odbył się przegląd kolęd i pastorałek 
w wykonaniu najmłodszych parafian, na ogół uczniów PSP im. Aleksandra Kamińskiego 
w Białym Kościele.

Przeważali uczniowie klas I i II, ale nie zabrakło też przedszkolaków. Inicjator przeglądu, pro-
boszcz Janusz Prejzner wespół z Akcją Katolicką przygotowali sporo nagród. Były to m.in. gry 
planszowe, flety, kask rowerowy, hula-hoop, piłki. Wszyscy otrzymali też śpiewnik kolęd z płytą. 
Repertuar był rozległy. Tylko dwie kolędy się powtórzyły. Wysłuchano również pięknej gry na 
flecie dwóch kolęd, wykonanych przez Hanię Sziller. Zuzia Pistor zachwyciła pięknym, mocnym 
głosem i została od razu zaproszona do chóru kościelnego przez proboszcza. Nieoceniona pani 
organistka, Natalia dała szansę chóralnego śpiewu wszystkim zebranym. Dr Adam Tomaszewski 
przeprowadził drugą część przeglądu. W przeglądzie wystąpili: Klara Techmańska, Aleksandra 
Pastuszka, Piotr Tomaszewski, Jan Sziller, Nicola Sindut, Maksymilian Wojdera, Zuzanna Pistor, 
Maria Wlazło, Barbara Łuczyk, Franciszek Wlało, Julia Machalska, Michalina Pistor, Hanna Sziller, 
Antoni Tomaszewski, Tomasz Święcek, Emilia Maciejewska, Hanna Maciejewska.

Na koniec ksiądz kanonik Stanisław Włodarski zaprosił do modlitwy w intencji zdolnych parafian.
Opr. na podstawie tekstu Leokadii Pawliszak i Parafialnego Oddziału Akcji Katolickiej

Każdy uczestnik przeglądu mógł liczyć na upominek

W połowie lutego rozpoczęły się ferie zimo-
we. Strzeliński Ośrodek Kultury, tradycyjnie 
już przedstawił bogatą ofertę dla dzieci. 

Zajęcia odbywały się w siedzibie jednostki i sołectwach. Cieszy-
ły się dużym zainteresowaniem. Tematyka była różnorodna, przez 
co każdy znalazł coś dla siebie. Podczas ferii odbywały się zaję-
cia o nazwach: Bajkę czytamy, opowiadamy, piszemy, ozdabiamy 
pierniki, tworzymy serduszka z bibuły i kartki walentynkowe, sala 
widowiskowa w świecie dźwięku i światła, karaoke, quizy, rebusy, 
labirynty, zabawy ruchowe, zabawa z wełny, rysowanie węglem, 
rzeźbimy w glinie samoutwardzalnej, malujemy na folii, tworzymy 
maski karnawałowe, bal maskowy, tworzymy grę planszową, gry 
karciane, piłkarzyki, tenis stołowy, eksperymenty chemiczne, ma-
tematyka na wesoło, przygotowanie wywiadu z artystą.  

Animatorzy ze Strzelińskiego Ośrodka Kultury odwiedzili 
również sołectwa. Z ofertą zajęć pojawili się w: Nieszkowi-
cach, Dobrogoszczy, Głębokiej i Pławnej. 

SOK

Każdy znalazł coś dla siebie
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Rekordziści z Nowolesia
W poprzednim numerze gazety informowaliśmy o zwycięzcach 

konkursu „Czytelnik Roku” organizowanego przez Miejską i Gmin-
ną Bibliotekę Publiczną w Strzelinie. W drugiej połowie stycznia 
nagrody dla najlepszych czytelników wręczono również w filii bi-
bliotecznej w Nowolesiu. Laureatami zostali Bogusława Cierniak, 

która w 2022 r. przeczytała 
109 książek, a także rodzina 
Siemińskich (Monika, Ma-
tylda, Helena i Filip). Na-
grodzeni otrzymali słodkie 
paczki. Gratulujemy i za-
chęcamy do bicia kolej-
nych rekordów.

RED

Nagrodzono również rodzinę Siemińskich

Życzenia, bukieciki i pozytywne emocje
Pod koniec stycznia w Miejskiej i Gminnej Bibliotece Publicznej w Strzelinie świętowano z okazji Dnia Babci i Dziadka. 

Co prawda nie dotarł żaden dziadek ani wnuczek, za to babcie i ich wnuczki dopisały. Na początku seniorki miały czas 
dla siebie - relaks i rozmowy przy kawie i słodkościach. Dla chętnych były też przygotowane kolorowanki antystresowe. 
W tym samym czasie wnuczki przygotowywały dla babć niespodziankę - własnoręcznie wykonane bukieciki z kolorowe-
go papieru, które później wręczyły wraz z życzeniami. Następnie zaproszono gości do wspólnej zabawy, podczas której 
sprawdzono, jak dobrze się znają. Okazało się, że babcie są bardzo bliskie wnuczkom, a wnuczki babciom. Zabawa dostar-
czyła wielu pozytywnych emocji i o to właśnie chodziło, by ten dzień był czasem prawdziwej radości.

RED

Babcie otrzymały od wnuczek 
własnoręcznie wykonane bukieciki

Pod koniec stycznia w filii bibliotecznej w Nowolesiu odbyły się warsztaty 
tworzenia masek afrykańskich. Uczestnicy najpierw obejrzeli zdjęcia w książkach 
o sztuce Afryki i rozmawiali o powodach oraz sposobach tworzenia masek. Na 
kolejnych zajęciach każdy uczestnik stworzył własną i niepowtarzalną wersję ma-
ski, które powstały z naturalnych materiałów tj. drewno, szyszki, trawa, nasiona. 

RED

Na szkle 
malowane...

Strzelińska biblioteka realizuje pro-
jekt dla seniorów pn. „6 Stacji Cool-
turalnej Generacji”. W jego ramach 
odbywają się zajęcia w oparciu o róż-
ne stacje: nauka, sztuka, teatr, rozma-
itości kulturalne, zdrowie i przyroda, 
rozrywka i integracja. W lutym prze-
prowadzono zajęcia drugiej stacji 
o nazwie sztuka. Najpierw strzelińska 
czytelnia przekształciła się w małą 
manufakturę zdobienia porcelany. 
Uczestniczki na początku nie wierzy-
ły we własne umiejętności zdobienia 
porcelany, ale to uczucie szybko znik-
nęło po namalowaniu pierwszych 
kolorowych wzorów. Po dwóch go-
dzinach powstały niepowtarzalnie 
zdobione naczynia, a panie stwier-
dziły, że była to świetna zabawa, przy 
której doskonale się zrelaksowały. Na 
kolejnych zajęciach uczestniczki zdobiły szklane buteleczki. Efektem prac były niepowtarzalne wazoniki. 

Przypomnijmy, że projekt jest dofinansowany przez Fundację BGK w programie „Generacja 6.0” edycja V. 
RED

Na jednych z zajęć uczestniczki zdobiły szklane buteleczki

W piątkowy wieczór, 27 stycznia Publiczna Szkoła Podsta-
wowa w Białym Kościele gościła trzy pokolenia: uczniów, ich 
rodziców i dziadków. Tego dnia w szkole odbywały się uro-
czystości z okazji Dnia Babci i Dziadka. Nie zabrakło również 
nauczycieli, pracowników szkoły, mieszkańców okolicznych 
wsi, seniorek ze Stowarzyszenia Seniorów „Słoneczna Dro-
ga” z Białego Kościoła. Wśród zaproszonych gości byli także 
wiceburmistrz Strzelina Mariusz Kunysz, dyrektor Zespołu 
Oświaty Gminnej Agata Bartulica, sołtys Białego Kościoła 
Franciszek Cygal oraz ksiądz Stanisław Włodarski. Spotkanie 
rozpoczęły seniorki ze stowarzyszenia „Słoneczna Droga”, 
które zaprezentowały kilka piosenek biesiadnych oraz zatań-
czyły razem z instruktorem salsę hiszpańską. Po występie star-
szego pokolenia na scenę wjechała karoca z… baśniowymi 
postaciami. Uczniowie klasy II i III odegrali przed zgroma-
dzoną publicznością w bajkowej scenerii baśń pt. „Kopciu-
szek”.  W główne role wcielili się: Alina Zalewska, Wiktoria 
Szklennik, Igor Korgul, Marysia Małyszek, Hania Maciejewska 
i Ola Rożek. Na scenie nie zabrakło również: króla i królowej, 
wróżki, ptaszków, dam dworu, herolda, rycerzy, ochmistrzów, 
szlachty i stangretów. Po inscenizacji przyszedł czas na pokaz 
taneczny w wykonaniu dziewcząt z klasy II i III oraz piosenkę 
pt. „Cha cha dla babci i dziadka”, którą zaprezentowały dzieci 
z oddziału przedszkolnego.

Następnie głos zabrała dyrektor szkoły Halina Drozdalska. 
Złożyła życzenia wszystkim seniorom i podziękowała za wy- Uczniowie odegrali baśń pt. „Kopciuszek”

Niepowtarzalne 
maski 

Laureatką konkursu 
„Czytelnik Roku” została 

Bogusława Cierniak

Bajkowa sceneria i niezapomniany wieczór
stęp młodym artystom i osobom, które przygotowały wieczór 
pełen wzruszeń. Po części artystycznej nadszedł czas na uści-
ski, wspólne zdjęcia i rozmowy przy kawie, herbacie i napo-
jach i smacznym cieście upieczonym przez rodziców. Za na-
szym pośrednictwem dyrektor szkoły dziękuje osobom, które 

przyczyniły się do przygotowania uroczystości, a w szczegól-
ności: Zofii Papież, Iwonie Szumilas, Henrykowi Mańkow-
skiemu, Marcie Koseskiej, Aleksandrze Żygadło, Tomaszowi 
Szydełko, Magdalenie Pastuszce, a także wszystkim rodzicom.

RED
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Do księgarń trafiła właśnie druga część bestsellero-
wego kryminału retro autorstwa Tomasza Duszyń-
skiego. Tym razem komisarz Antoni Wróbel będzie 
próbował rozwikłać zagadkę tajemniczych mor-
derstw aktorek w przedwojennej Warszawie. Czego 
mogą spodziewać się czytelnicy?

W połowie lutego ukazała się kolejna Twoja książka 
„Człowiek z Celuloidu”. To kontynuacja bestsellerowego 
kryminału retro, którego akcja rozgrywa się w latach 20. XX 
w Warszawie. Na profilu facebookowym napisałeś, że praca 
nad tymi książkami sprawia Ci dużo frajdy. Dlaczego?

- Pisanie kryminału retro jest po prostu świetną zabawą. In-
tryga kryminalna rozgrywa się w świecie filmu. Prowadzący 
dochodzenie komisarz Antoni Wróbel próbując rozwikłać za-
gadkę tajemniczych śmierci młodych aktorów w atelier Sifnksa 
obraca się wśród gwiazd filmu. Do pomocy angażuje Antonie-
go Słonimskiego, krytyka teatralnego i filmowego, który o kinie 
i aktorach wie wszystko, albo prawie wszystko. Tropy prowadzą 
do Eugeniusza Bodo, pojawia się w sprawie Mieczysława Ćwi-
klińska i jasnowidz Stefan Ossowiecki...także marszałek Pił-
sudski. Układanie fabuły, prowadzenie intrygi przez salony, na 
których pojawiali się ówcześni celebryci czy politycy daje sporo 
radości. Podobnie jak odkrywanie tajemnic dawnej Warszawy 
i dzielenie się ciekawostkami z czytelnikami. Ta podróż o wiek 
wstecz ma być dla odbiorców dobrą rozrywką, po którą chętnie 
będą sięgać. Mam nadzieję, że „Człowiek z celuloidu” dostar-
czy czytelniczej frajdy nie tylko autorowi, ale i czytelnikom.

Jak już wspomniałeś w książce motywem przewod-
nim są tajemnicze morderstwa młodych aktorek, które 
wstrząsnęły stolicą w latach 30. XX w. A zdradzisz więcej 
szczegółów dotyczących fabuły?

- Młode aktorki w przedwojennej Warszawie marzyły tylko 
o sławie na srebrnym ekranie. Zamiast tego znaleziono je mar-
twe w zamkniętym atelier. Fragmenty nagranych pokątnie fil-
mów z ich udziałem zapowiadają dalsze zbrodnie. Ślady prowa-
dzą do okultystów – i coraz głębiej w przedwojenne środowisko 
warszawskich filmowców. W śledztwie komisarzowi Wróblowi 
pomaga Antoni Słonimski, jednym z podejrzanych jest Euge-
niusz Bodo, a w tle przewija się cały korowód barwnych postaci 
tych czasów. Wszyscy zastanawiają się, kto jest reżyserem krwa- Tomasz Duszyński wydał kolejny kryminał retro

Koncert spotkał się z bardzo dobrym odbiorem publiczności

Wystąpili 
ludzie 

pełni zapału 

W piątek, 3 lutego w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury odbył się wyjątkowy koncert. Było to połączenie 
wielopokoleniowych działań związanych z muzyką w Strzelinie. Prawdziwa uczta i niewątpliwie idealna okazja by spotkać 

się z ludźmi pełnymi zapału, talentu, miłości do muzyki. Gospodarzem wydarzenia była grupa Classic Rock Band, a patro-
nem honorowym Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk. Gospodarz zaprosił młody i niesamowicie zdolny 

zespół Grand Blue, a nad całością czuwał Strzeliński Ośrodek Kultury. Koncert poświęcony żyjącym i nieżyjącym muzy-
kom, instrumentalistom, wokalistom, kompozytorom, autorom tekstów, technikom i wszystkim innym osobom związanym 

ze Strzelińską Sceną Muzyczną został wspaniale odebrany przez publiczność. Ze względu na duże zainteresowanie tego 
typu wydarzeniami z pewnością nie będzie to ostatnie takie przedsięwzięcie. Scena SOK po raz kolejny gościła artystów 
niezmiernie ważnych dla naszego miasta. Tego dnia wystąpili: Marek Głąb, Rajmund Żygadło, Mateusz Kołodziejczyk, 
Jakub Hoszowski, Michał Bartkiewicz, Lena Wlazłowska, Adam Kaczmarek, Jakub Kasiuk, Kamil Czechowski, Jakub 

Statkiewicz. Techniką zajęli się: Eugeniusz Kozłowski (dźwięk) i Jakub Stępień (światło). 
SOK

Strzelińska scena muzyczna wielu pokoleń

Intryga kryminalna i zagadki Zbrodnie, które wstrząsnęły stolicą
wego spektaklu, który wstrząsa mieszkańcami stolicy. Komisarz 
Wróbel ma mało czasu, żeby to odkryć...

Powieść realistycznie ukazuje epokę i przedwojenne 
środowisko warszawskich filmowców. Możemy znaleźć 
w książce nieco biografii znanych celebrytów z tamtego 
okresu. Sama fabuła to już jednak literacka fikcja?

- Tak, fabuła jak i postać głównego bohatera, komisarza Anto-
niego Wróbla, są fikcją literacką.  Wróbel jest pełen wad, których 
jest świadomy, kompleksów, których zdaje się nie zauważać. Do 
tego posiada niewyparzony język, co często odbija się na jego rela-
cjach z przełożonym. Lubię komisarz Wróbla i wiem, że czytelni-

cy także go polubili. Jest nam bliski, bo daleko mu do ideału, a te 
wady, które często biorą nad nim górę czynią go bardziej ludzkim. 
Wróbel posiada jednak i mroczniejszą stronę swojej natury, co czy-
telnicy będą mogli wyśledzić w „Człowieku z celuloidu”. Postaci 
historyczne natomiast, te które często czynię bohaterami drugo-
planowymi buduję ostrożnie. Zapoznaję się z ich biografiami, pró-
bując jak najwierniej oddać ich charakter i zachowania. Staram się 
przy tym nie przekroczyć pewnej granicy. Nie jest to łatwe, bo nie 
chciałbym, żeby Eugeniusz Bodo, jasnowidz Stefan Ossowiecki, 
czy Antoni Słonimski byli postaciami papierowymi służącymi je-
dynie jako scenografia, malownicze tło powieści. Podejmują pew-
ne decyzje, mają wpływ na fabułę i mam nadzieję ożywają choć 
na chwilę na kartach powieści. Mam też nadzieję, że Warszawa lat 
trzydziestych jest odmalowana realistycznie, bo miejsca, w których 
rozgrywa się akcja starałem się oddać jak najwierniej.

Gdzie można kupić książkę i czy odbędą się spotkania 
z czytelnikami?

- Książkę można zakupić w księgarniach w całej Polsce, tak-
że internetowych. Znajdziecie ją państwo także w strzelińskiej 
księgarni. Pierwsze spotkanie autorskie odbędzie się już we 
wtorek, 7 marca o godzinie 17.00 w strzelińskiej bibliotece przy 
ul. Grahama Bella. Zapraszam na spotkanie w klimacie dawne-
go kina i intrygującej sceny zbrodni. 

Ten kryminał retro to trylogia. Czy pracujesz już nad 
trzecim tomem „Człowiek bez przyszłości”?

- Cykl warszawski z komisarzem Wróblem planowany jest 
jako trylogia. W części pierwszej komisarz Wróbel rozwiązywał 
trudną zagadkę morderstw młodych kobiet wspólnie z jasno-
widzem Stefanem Ossowiecki. W „Człowieku z celuloidu” po-
kazuję środowisko filmowe. Część trzecia będzie diametralnie 
różna. Rozpoczyna się w sierpniu 1939 r. Prowadzone przez 
komisarza Wróbla śledztwo zostanie przerwane przez wybuch 
II wojny światowej. Przyjdzie mu je kontynuować, wbrew woli, 
w sierpniu 1944, czyli w czasie Powstania Warszawskiego. Bę-
dzie to koniec pewnej epoki, a zarazem rozstanie z bohaterami. 
Będzie więc to zamknięcie trylogii. Komisarz Wróbel powracać 
będzie jednak, mam nadzieję, w opowiadaniach. Dwa z nich, 
uważni czytelnicy, mogą już wyśledzić.

Dziękuję za rozmowę 
Jakub Olejnik
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Mieli okazję poznać tajniki służby w wojsku

 Nocna przygoda z historią
Na początku lutego w Publicznej Szkole Podstawowej nr 5 im. Bolka I Świdnickiego 

w Strzelinie odbyła się ósma edycja nocnej przygody z historią. Temat tegorocznego 
spotkania brzmiał: „Dowódcy Armii Krajowej”. Uczestnikami spotkania byli członko-

wie szkolnego koła historycznego, a także burmistrz 
Strzelina Dorota Pawnuk, dyrektorki placówki Sylwia 
Koperska i Helena Kasperkiewicz, a także nauczyciel-
ki Beata Woroniecka i Anna Galiczyńska. 

Celem lekcji historii było m.in. przybliżenie 
uczniom historii żołnierzy Armii Krajowej, poznanie 
biografii wybranych bohaterów zasłużonych w wal-
kach o niepodległość i suwerenność Polski, rozwija-
nie umiejętności wyszukiwania i korzystania z infor-
macji zawartych w różnych źródłach

Na początku przygody kandydaci przeszli badania 
Państwowej Komisji Wojskowej. Mogli zobaczyć jak 
wyglądają testy wzroku, słuchu, równowagi i siły, ko-

nieczne do tego, aby komisja mo-
gła stwierdzić czy dany kandydat 
nadaje się do służby w wojsku. 
Następnie młodzi żołnierze po-
dzielili się na drużyny, w których 
wykonywali manewry wojskowe 
takie jak: rozsypywana - tajem-
nicza data, test cichociemnych, 
każdy żołnierz śpiewać musi, 
ranni na polu bitwy, fałszywa 
tożsamość - Agenci Kontrwy-
wiadu, pot i łzy na polu walki 
(test komandosów) itp. 

 Na koniec uczestnicy nocnej 
przygody wspólnie oglądali seanse 
filmowe: „Walkiria”, „Inka”, „Pi-
lecki”. Cała przygoda zakończyła 
się następnego dnia o 6:00. Nocną 
przygodę historyczną przygotowa-
ły nauczycielki Beata Woroniecka 
oraz Anna Galiczyńska.

                                         RED

Harcerskie śpiewanie 
W piątek, 10 lutego w Publicznej Szkole Podstawowej im. Aleksandra Kamińskie-

go w Białym Kościele odbył się I Powiatowy Festiwal Piosenki Harcerskiej „Śpiewaj 
z nami, harcerzami”. Wydarzenie otworzyła Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Do-
rota Pawnuk. Konkurs został wznowiony po przerwie spowodowanej pandemią ko-
ronawirusa. Wcześniej miał zasięg gminny, w tym roku po raz pierwszy uczestniczyli 
w nim uczniowie szkół podstawowych z powiatu strzelińskiego. Celem festiwalu jest 
integracja uczniów oraz harcerzy, rozwijanie aktywności twórczej oraz propagowanie 
piosenek harcerskich i turystycznych. Organizatorkami konkursu były: Marlena Gór-
ska oraz Beata Put – Komendantka Związku Drużyn Ziemi Strzelińskiej. Zadaniem 
każdego zespołu/wokalistki było przygotowanie dwóch piosenek – jednej harcerskiej, 
a drugiej turystycznej. Przy ocenie jury brało pod uwagę muzyczną aranżację, dykcję, 
prezentację na scenie. W kategorii solistki laureatkami zostały: I miejsce - Hanna Ma-
riankowska, II - Zuzanna Danielczuk, III - Barbara Łuczyk. Wśród zespołów przy-
znano dwa pierwsze miejsca dla: 116 DH Granitowej Piątki oraz 4 DH Wataha. Pod-
czas festiwalu nie mogło zabraknąć wspólnych pląsów, zabaw i piosenek harcerskich. 
Nagrody wręczył sekretarz gminy Kazimierz Nahajło. Na zakończenie przyznano 
również nagrodę publiczności dla 4 Drużyny Harcerskiej Wataha. 

RED

Festiwal to nie tylko muzyczna rywalizacja, ale przede wszystkim dobra zabawa

Wośpowa nocowanka
W nocy z 21 na 22 stycznia w Szkole Podstawowej nr 3 w Strzelinie odbyła się wośpowa nocowanka. To 

jedna z imprez towarzyszących tegorocznemu finałowi przygotowana przez strzeliński sztab Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy działający przy Strzelińskim Ośrodku Kultury. Wydarzenie cieszyło się sporym zaintere-
sowaniem, o czym świadczy ok. 100 uczestników. Wieczór rozpoczął się dyskoteką i zabawami z animatora-
mi. Następnie najmłodsi udali się na kolację, przygotowaną przez żeńską część strzelińskiego sztabu WOŚP. 
Kolejną atrakcją było wspólne oglądanie bajki na dużym ekranie. Ostatnim punktem programu było nocowa-
nie w hali sportowej „Trójki”. Dzieci były niezwykle zdyscyplinowane i w miłej, spokojnej atmosferze, pod 
czujnym okiem członków strzelińskiego sztabu, udało im się zasnąć. Podczas wośpowej nocowanki udało się 
zebrać blisko 7 tys. zł, a te środki wsparły konto Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

SOK

W wydarzeniu wzięło udział około setki dzieci

Spędzenie nocy w hali sportowej było ciekawym przeżyciem dla uczniów

Bawili się w rytmie lat 90. XX w.
W sobotę, 4 lutego w sali 

konferencyjnej Strzelińskie-
go Ośrodka Kultury odbył 
się bal karnawałowy harcerzy. 
Cztery godziny zabawy przy 
dobrej muzyce, konkurencje, 
gry, śpiewy i tańce. O oprawę 
muzyczną zadbali pracowni-
cy SOK, a młodzież chętnie 
uczestniczyła w zabawie. Sami 
również przygotowali szereg 
konkurencji i gier. Dużym 
zainteresowaniem cieszyła się 
fotościanka, z której pamiątki 
pozostaną na długo. Bal miał 
charakter zabawy w klimacie 
lat 90. XX w., co można było 
zauważyć po strojach, w któ-
rych wystąpili uczestnicy. Organizatorzy zadbali również o ciepły posiłek i drobny poczęstunek. Młodzież 
z uśmiechem na ustach opuszczała mury Strzelińskiego Ośrodka Kultury i z pewnością nie będzie to ostatni 
taki bal organizowany we współpracy z harcerzami. 

SOK

Na harcerzy czekało wiele atrakcji

Na początku uczniowie mogli zobaczyć, jak wyglądają badania Pań-
stwowej Komisji Wojskowej

Uczestnicy mieli do wykonania sporo 
intrygujących zadań
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Dokładnie 139 237, 58 zł - tyle udało się ze-
brać podczas 31. Finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy w  strzelińskim sztabie. 
Do tej pory nigdy deklarowana kwota nie 
była tak wysoka.

Tegoroczny 31. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy odbył się w niedzielę, 29 stycznia. Już od godzi-
ny 8:00 w Strzelińskim Ośrodku Kultury ruszyły pierw-
sze licytacje, a wolontariusze ruszyli w teren, aby kwe-
stować. W siedzibie sztabu gromadziło się coraz więcej 
gości, którzy tego dnia licznie odwiedzali „serce finału 
WOŚP”. Przygotowano sporo atrakcji scenicznych. Na 
początku wystąpili uczniowie ze szkół z gminy Strzelin. 
Przybyli mieli okazję obejrzeć koncert zespołu Grand 
Blue, działającego przy Strzelińskim Ośrodku Kultury. 
Gwiazdą wydarzenia był uczestnik 58. festiwalu w Opo-
lu – Grzegorz Markocki z zespołem, a na zakończenie 
zagrał DJ Żadnych Życzeń. Atrakcje sceniczne to nie 
wszystko. Na terenie parkingu przy SOK 
odbył się pokaz pojazdów zabytkowych, 
który cieszył się sporym zainteresowa-
niem. Każdy, kto wspomógł tego dnia 
orkiestrę mógł liczyć na przejazd zabyt-
kowym samochodem ulicami Strzelina. 
W sali konferencyjnej na parterze dzia-
łała wośpowa kawiarenka, która stała się 
absolutnym hitem tegorocznego finału. 
Ponad 40 blach ciast, przygotowanych 
przez sołectwa i KGW z gminy Strzelin 
rozeszły się jak przysłowiowe „świeże 

Podziękowania
Dziękujemy wszystkim, którzy w tym roku grali z orkiestrą. 

Dla nas wszystko rozpoczęło się w momencie zarejestrowania szta-
bu i tak naprawdę… trwa dalej. Finał poprzedziło wiele wyda-
rzeń towarzyszących takich jak: nocowanka, wieczory muzyczne, 
maraton fitness. 

Dziękujemy również innym jednostkom oraz szkołom, które 
współpracowały ze sztabem. Urząd Miasta i Gminy Strzelin na 
czele z burmistrz Dorotą Pawnuk, Zespół Oświaty Gminnej, Gmin-
ny Ośrodek Pomocy Społecznej, Strzelińskie Centrum Sportowo – 
Edukacyjne, Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Strzelinie 
oraz wszystkie szkoły podstawowe z terenu gminy Strzelin, Przed-
szkole Miejskie w Strzelinie, Stowarzyszenie „Gramy o Życie”. 

Dziękujemy również wszystkim, którzy zdecydowali się zareje-
strować puszki stacjonarne w sklepach, firmach, miejscach prowa-
dzenia działalności gospodarczej. 

Dziękujemy tym, którzy przekazali fanty do licytacji oraz sklepi-
ku wośpowego. Dużą atrakcją były pojazdy zabytkowe, a ich właści-
ciele stanęli na wysokości zadania, aby wzbogacić program atrakcji. 
Serdeczne podziękowania dla wspaniałych wolontariuszy, bo pomimo 
mroźnej aury, dzielnie kwestowali na rzecz orkiestry. Wspaniałą 
atrakcją były występy sceniczne: grupy przedszkolne i szkolne, Grand 
Blue, Dj Żadnych Życzeń, Grzegorz Markocki z zespołem. Pyszne 
ciasta i desery zafundowały KGW oraz sołectwa z gminy Strzelin. 
Gorący barszcz i bigos zapewniły kucharki z placówek oświatowych 
w Strzelinie, a chleb otrzymaliśmy z piekarni „Jędruś” z Łojowic, 
natomiast kapustę ze sklepu Owoce, Warzywka i Drobna Spożyw-
ka Jarzynka. Pamiątkowe serduszka z piernika otrzymaliśmy od 
Stowarzyszenia św. Celestyna w Mikoszowie. Za zapewnienie bez-
pieczeństwa w dniu finału dziękujemy Komendzie Powiatowej Policji 
w Strzelinie oraz Straży Miejskiej. Wolontariuszy w tym dniu kar-
mili: Pizzeria Biesiadowo, Pizza u Buka oraz Kotłownia. 

Dziękujemy wszystkim, którzy wsparli orkiestrę wpłatami, bo tak 
naprawdę ten rekordowy wynik, to również zasługa każdego, kto sze-
roko otworzył swoje serce i głęboko sięgnął do portfela, aby pomóc po-
trzebującym. Podziękowania dla sponsorów: Gospodarczy Bank Spół-
dzielczy w Strzelinie, Dirks, TOPEKO Strzelin. Dla strzelińskiego 
sztabu w tym roku grały również gminy: Wiązów i Przeworno. 

Dziękujemy również wszystkim, którzy wspomogli nas anonimo-
wo i swój wolny, prywatny czas poświęcili pracy na rzecz orkiestry. 
29 stycznia 2023 roku z pewnością przejdzie do historii współpracy 
Strzelina z Wielką Orkiestrą Świątecznej Pomocy, gdyż w tym dniu 
zanotowaliśmy rekordową kwotę zbiórki. Jesteście kochani!

Przedstawiciele strzelińskiego sztabu WOŚP

Imponujący wynik strzelińskiego sztabu WOŚP

W Strzelinie padł rekord
bułeczki”. Można było zjeść również przepyszny bigos 
oraz wypić ciepły barszcz, kawę i herbatę. Nadal prężnie 
działał wośpowy sklepik, a obok fotościanki również nikt 
nie przeszedł obojętnie. Tego dnia każdy mógł opuścić 
siedzibę sztabu z własnym portretem, a dla najmłodszych 
przygotowano warsztaty EKO. 

Finał WOŚP odbywał się również poza murami SOK. 
W Szkole Podstawowej nr 3 w Strzelinie zorganizowano 
turniej piłki nożnej, w hali sportowej przy ul. Staromiej-
skiej w Strzelinie turniej piłki siatkowej, a na terenie Ośrod-
ka Wypoczynkowego w Białym Kościele morsowanie. Na 
zakończenie przed siedzibą SOK odpalono zimne ognie, 
które miały symboliczny charakter światełka do nieba. 

Przez cały dzień na pierwszym piętrze w sali konferen-
cyjnej pracowała ekipa licząca pieniądze, która z minuty 
na minutę przekazywała coraz lepsze wiadomości doty-
czące zebranej kwoty. Ostatecznie licznik pokazał 139 
237, 58 zł, czym pobito rekord. Dodajmy, że w tym roku 
orkiestra grała pod hasłem: „Chcemy wygrać z sepsą! Gramy 
dla wszystkich - małych i dużych”.

SOK
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Znany polski pięściarz 
Przemysław Saleta 
odwiedził niedawno 
strzeliński klub MD 
Boxing. Podczas treningu 
z naszymi zawodnikami 
zwracał m.in. uwagę 
na aspekty techniczne 
i pracę nóg podczas 
walk. Z tej niecodziennej 
wizyty powstał reportaż 
wyemitowany przez Pol-
sat Sport Fight. 

W piątek, 3 lutego w strze-
lińskim klubie MD Boxing 
Strzelin odbył się nieco-
dzienny trening. Poprowadził 
go znany polski kickbok-
ser i bokser wagi ciężkiej 
Przemysław Saleta. Wizyta 
pięściarza, którego rodzice 
mieszkają w naszym mieście, 
to efekt współpracy zawod-

 Trening w MD Boxing Strzelin poprowadził Przemysław Saleta

Dla młodych pięściarzy była to wyjątkowa okazja do doskonalenia swoich umiejętności

Mike Drużga z uwagą wsłuchiwał się w cenne rady znanego boksera

Doskonałe wyniki strzelińskich pingpongistów

Walczą o awans 
i są na dobrej drodze
Julia Zalewska odniosła zwycięstwo w 3. Dolnośląskim 
Grand Prix Młodziczek i Młodzików, czym wywalczyła 
awans do turnieju ogólnopolskiego, który odbędzie 
się w  Luboniu. Ponadto pierwszy zespół TKS Granit 
Strzelin prowadzi w rozgrywkach III ligi.

Przerwa w rozgrywkach ligowych tenisa stołowego to 
dobry czas na podsumowanie. A są powody do optymi-
zmu. W rozgrywkach III ligi mamy dwa zespoły repre-
zentujące strzeliński klub. Pierwsza drużyna TKS pro-
wadzi na półmetku zmagań i dotychczas nie poniosła 
jeszcze porażki. Natomiast drugi zespół zamyka tabelę, 
ale zdobywa cenne doświadczenie i wygrał do tej pory 
jeden pojedynek. – Przed sezonem zakładaliśmy, że 
pierwszy zespół będzie walczył o awans, taka jest na-
sza realna siła. Natomiast nasz drugi zespół przegrał 
walkę o III ligę w barażach, ale w związku z rezygna-
cją przeciwników z udziału w rozgrywkach, możemy 
w niej występować i zdobywać doświadczenie – opo-
wiada trener Filip Muszyński. TKS Granit ma także trzeci 
zespół, który występuje w VI lidze i obecnie zajmuje 7. 
miejsce. – To dobry wynik. Uplasowanie się w górnej 
części tabeli sprawia, że możemy bić się o awans, 
a nie o otrzymanie – podsumowuje Myszyński.

Młodzi zawodnicy TKS Granit Strzelin biorą udział 
w rozgrywkach Dolnośląskiego Grand Prix w różnych 
kategoriach wiekowych. Mogą tam sprawdzić umiejęt-
ności na tle przeciwników z województwa. Niewątpliwy 
sukces osiągnęła Julia Zalewska, która zwyciężyła w kat. 
młodziczek i awansowała do turnieju ogólnopolskiego. 
– Julia, już wcześniej ocierała się o awans, a teraz 
miała fenomenalny występ. Zaprezentowała bardzo 
wysoką formę oraz koncentrację podczas całego 
turnieju – opisuje trener. – Staramy się uczestniczyć 
w dużej ilości turniejów, występujemy w różnych ka-
tegoriach wiekowych. Chcemy, aby nasi podopiecz-
ni się rozwijali. Wyniki na pewno cieszą, ale naszym 
głównym celem jest szkolenie. Zapraszamy dzieci 
do spróbowania sił w tenisie stołowym – kończy tre-
ner Filip Muszyński.

Bartosz Ślusarz 

Strzelińscy pingpongiści osiągają bardzo dobre wyniki, a niedawno doskonały występ 
zanotowała Julia Zalewska (w środku na zdjęciu)

Trening z jednym 
z czołowych polskich 
bokserów Saleta w strzelińskim klubie

nika strzelińskiego klubu Mi-
ke`a Drużgi z Polsat Boxing 
Promotions. Przypomnijmy, 
że Mike stoczył już trzy po-
jedynki pod skrzydłami tej 
renomowanej organizacji 
promującej utalentowanych, 
młodych pięściarzy. Prze-
mysław Saleta miał okazję 
komentować jeden z poje-
dynków strzelinianina. Po-
znał też jego ojca Marcina, 
który jest trenerem klubu 
MD Boxing. – Przemek 
miał akurat termin odebra-
nia auta w Ząbkowicach 
Śląskich. Zadzwonił do 
mnie i umówiliśmy się na 
trening w naszym klubie 
– przyznaje Marcin Drużga. 
W treningu uczestniczyli nie 
tylko zawodnicy strzelińskie-
go klubu z Mikiem Drużgą 
na czele, ale również pię-

ściarze z Ziębickiego Klubu 
Bokserskiego „Jaskinia Lwa”. 
Przemysław Saleta zwracał 
szczególną uwagę na aspekty 
techniczne i pracę nóg pod-
czas walk. Podchodził do 
zawodników i udzielał im 
cennych wskazówek. - Spo-
tkanie z Przemkiem było 
na pewno bardzo warto-
ściowe dla trenujących, jak 
również dla całego klubu – 
przyznaje trener. Dodajmy, że 
na treningu pojawili się rów-
nież dziennikarze telewizji 
Polsat. Reportaż z tego spo-
tkania został wyemitowany 
w czwartek, 9 lutego na kana-
le Polsat Sport Fight w maga-
zynie sportów walki – Kolo-
seum. Można go zobaczyć na 
stronie www.polsatsport.pl. 
W wyszukiwarce należy wpi-
sać nazwę programu. 

Warto wspomnieć, że nie 
pierwszy raz strzeliński klub 
odwiedza znana postać pol-
skiego boksu. W 2017 r. w na-
szym mieście gościł Tomasz 
Adamek, a do tego grona być 
może w niedalekiej przyszło-
ści dołączy kolejny pięściarz. 
- Prowadziłem rozmowy 
z Andrzejem Gołotą. Byli-
śmy już umówieni, ale nie-
stety z prywatnych przy-
czyn nie mógł przyjechać. 
Będziemy zapraszać jesz-
cze inne osoby z czołówki 
polskiego boksu – zapew-
nia Marcin Drużga. 

Przed treningiem „Nowi-
nom Strzelińskim” udało się 
porozmawiać z Przemysła-
wem Saletą. Wywiad publiku-
jemy na stronie obok.

Jakub Olejnik
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Przemysław Saleta przeprowadził trening w strze-
lińskim klubie MD Boxing. „Nowinom Strzeliń-
skim” udało się porozmawiać z jednym z czołowym 
polskich bokserów. Saleta z podziwem patrzy na 
poczynania naszego klubu, a także Mike`a Drużgi, 
którego walkę miał okazję komentować...

Nasze miasto jest Panu bliskie. Od wielu lat w Strze-
linie mieszkają Pańscy rodzice. Nie wychował się Pan 
jednak tutaj, gdyż w czasie, gdy rodzice osiedlili się 
w powiecie strzelińskim, młody wówczas Przemysław 
Saleta wyjechał do Warszawy...

- Tak. Urodziłem się we Wrocławiu, ale dzieciństwo spę-
dziłem w Bystrzycy Kłodzkiej, gdzie skończyłem szkołę 
podstawową oraz liceum ogólnokształcące. Z tym miastem 
się utożsamiam. W 1986 r. moi rodzice przeprowadzili się 
do Przeworna, a później do Strzelina. Ja w tym czasie wy-
jechałem na studia do Warszawy. Przyznam szczerze, że 
w Strzelinie nie byłem nigdy dłużej niż dwa dni. Miasta nie 
znam zbyt dobrze, ale bywam tutaj ze względu na rodziców. 

W natłoku obowiązków znajduje Pan czas na 
odwiedziny? 

- Raczej rzadko. Każdy ma swoje życie, a zwykle do 
Strzelina dzieli mnie spora odległość. Obecnie mieszkam 
w Warszawie, za którą nie przepadam, ale ze względów 
zawodowych ciężko z niej zrezygnować. W swoim życiu 
przeprowadzałem się kilkadziesiąt razy. Mieszkałem m.in. 
w Stanach Zjednoczonych, Tajlandii, Niemczech. 

Jesteśmy w klubie MD Boxing Strzelin, gdzie za chwile 
przeprowadzi Pan trening z naszymi zawodnikami. Strze-
liński klub bokserski był Panu wcześniej znany? 

- Nie wiedziałem, że jest tutaj klub bokserski do momen-
tu, kiedy zobaczyłem Mike`a Drużgę podczas walki. Pracu-
ję dla Polsatu i komentuję boks. Tam zobaczyłem Mike`a, 
poznałem też Marcina - jego ojca, a zarazem trenera. Od 
nich usłyszałem o klubie. Tak się złożyło, że jutro (4 lutego, 
sobota – red.) jestem umówiony na odbiór auta w Ząbko-
wicach Śląskich. Pomyślałem, że to doskonała okazja, aby 
potrenować w strzelińskim klubie. Będzie to też możliwość 
szerszego pokazania młodych pięściarzy (Salecie towarzy-
szyła ekipa telewizji Polsat – red.) i wypromowania klubu, 
który robi świetną robotę. Przemysław Saleta

Kategoria 2003 i mł.
dziewczęta: 
1. Klara Heath
2. Milena Teskowska
chłopcy:
1. Karol Laszczyński 
2. Konrad Maciąg 
3. Miłosz Prorok

Oto laureaci pierwszego Międzyszkolnego Turnieju Ligi Szachowej Powiatu Strzelińskiego

Kategoria 2010 i mł.
dziewczęta:
1. Liliana Kobel
2. Patrycja Kunysz
3. Kalina Woźniak
chłopcy:
1. Piotr Woroniecki 
2. Szymon Kawulak
3. Karol Stopa 

Kategoria 2014 i mł.
dziewczęta:
1. Zuzanna Szczepańska
chłopcy:
1. Wojciech Wojnarowski
2. Mikołaj Doniec

Szachowa 
rywalizacja 
w powiecie 
W piątek, 10 lutego w auli Publicznej Szko-

le Podstawowej nr 3 w Strzelinie rozegrano 
I Międzyszkolny Turniej Ligi Szachowej Po-
wiatu Strzelińskiego. Były to pierwsze z pięciu 
zaplanowanych zawodów. Młodzi szachiści 
rywalizowali w trzech kategoriach wiekowych: 
rocznik 2014 i młodsi, rocznik 2010 i mł. oraz 
rocznik 2003 i mł. Zawody sprawnie przepro-
wadził Piotr Jankowiak, a koordynatorem tur-
nieju jest Andrzej Sobolewski. Następny tur-
niej już w czwartek, 9 marca.

Po każdym turnieju prowadzona jest klasy-
fikacja indywidualna oraz drużynowa. Każdemu zawodniko-
wi sumuje się liczba punktów ze wszystkich pięciu turniejów. 
Do klasyfikacji drużynowej, po każdym turnieju liczone są 
punkty 8 najlepszych zawodników z danej szkoły. Obok pu-
blikujemy zwycięzców pierwszego turnieju: 

Czołowy polski bokser podkreśla, że na sport 
ma się tylko jedną szansę w życiu Saleta o Mike`u: 

„To chłopak z talentem i polotem”
 Jakie wskazówki będą mogli usłyszeć młodzi pięścia-

rze podczas treningu?
- Boks jest sportem, w którym każdy element trzeba powta-

rzać dziesiątki tysięcy razy, żeby później wykonywać go prawi-

dłowo i automatycznie. Osobiście podoba mi się w boksie to, 
że jest bardzo logiczny. Nie ma ciosów czy technik wynikają-
cych z tradycji. Albo coś działa i się rozwija, albo przepada. 
Jeśli zna się pewne zasady i wyrabia dobre nawyki to łatwiej 

o stoczenie dobrej walki. Dużą uwagę zwracam na to, żeby 
każdy trening traktować jak prawdziwą walkę i trzymać się 
zasad. Nawet jeśli jest to tzw. walka z cieniem czy trening na 
worku należy uruchomić wyobraźnie i zadawać ciosy, jakby 
uderzało się przeciwka. 

Miał Pan okazję komentować walkę wychowanka 
naszego klubu Mike`a Drużgi, który obecnie boksuje 
pod skrzydłami Polsat Boxing Promotions. Pochleb-
nie wypowiadał się Pan na jego temat…

- Widzę spore postępy. Pierwszą walkę Mike`a, którą 
oglądałem przegrał. Miał dwie słabsze rundy, ale w trze-
ciej rozluźnił się i zaczął robić swoje. W kolejnym po-
jedynku, który wygrał, widziałem już zupełnie innego 
chłopaka – pewnego siebie. Podoba mi się styl Mike`a, 
bo boksuje z nastawieniem na szybkość i refleks. Wszyst-
ko widzi w ringu, ma doskonały przegląd. Rzadko ogląda 
się pięściarza, nawet seniora, który bije potrójne czy po-
czwórne ciosy tą samą ręką. Mike to chłopak z talentem 
i polotem. 

Mike powoli wkracza w ścieżkę zawodową. Co by 
Pan mu poradził?

- To jest trudny moment. Za chwilę miną czasy juniorskie 
i przyjdzie boksować się ze znacznie silniejszymi zawodni-
kami. Potrzeba czasu, żeby trochę okrzepnąć. Nie można 
nastawiać się na to, żeby z tymi silniejszymi zawodnikami 
bić się jak równy z równym. Należy wykorzystywać swo-
je walory, a w przypadku Mike`a to niewątpliwie szybkość 
i próbować „oszukać” rywala. Trzeba też wziąć pod uwagę 
fakt, że w wieku 17-18 lat na młodego człowieka czyha wie-
le pokus. Warto skoncentrować się na boksie, ponieważ ze 
względu na mijające lata na sport ma się tylko jedną szansę 
w życiu. 

Rozmawiał Jakub Olejnik
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W sobotę, 25 lutego zakończyły się rozgrywki Zimowej Ligi Or-
lika. Warto zaznaczyć, że ta forma piłkarskich zmagań organi-
zowanych przez Strzelińskie Centrum Sportowo-Edukacyjne 
cieszy się z roku na rok coraz większym zainteresowaniem. 

W tym sezonie na otwartych boiskach rywalizowało aż 16  drużyn, w których 
łącznie grało ponad 300. zawodników. Walka była bardzo zacięta, a o zwycię-
stwie zadecydowała korzystniejsza różnica bramek strzelonych i straconych. 
Ostatecznie mistrzami III Zimowej Ligi Orlika zostali Piłkarscy Parodyści, 
którzy rozgrywki zakończyli bez porażki, niemal z kompletem punktów. Do-
kładnie takim samym dorobkiem legitymował się LKS Brożec. Ich bezpośredni 
mecz zakończył się remisem, ale Piłkarscy Parodyści lepiej wypadli w zesta-
wieniu bramkowym i to oni mogli cieszyć się triumfem. Królem strzelców ligi 
został Konrad Niełacny (Ambitne Młodziaki FC) z 69. bramkami na koncie. 
Za naszym pośrednictwem Strzelińskie Centrum Sportowo-Edukacyjne skła-
da gratulacje zwycięzcom, a także wszystkim drużynom, które wzięły udział 
w rozgrywkach. Podziękowania należą się również trójce sędziów – Zbigniewo-
wi Masłowskiemu, Walentemu Jastrząbowi i Tomaszowi Masłowskiemu. Obok 
publikujemy tabelę rozgrywek. 

RED

Klasyfikacja generalna III ZLO
1. Piłkarscy Parodyści     15-43-204-49 
2. LKS Brożce      15-43-177-44
3. Kwarcyt Jegłowa     15-36-122-60
4. OKO Optical     15-35-176-61
5. Czarni Kondratowice    15-28-147-88
6. Winnica Niewinne Pole    15-24-104-105
7. Korona Pęcz     15-22-91-65
8. FMS      15-22-82-89
9. Zryw Chociwel     15-19-109-142
10. Paranienormalni team    15-17-75-117
11. Ambitne Młodziaki FC     15-16-143-121
12. Topeko Jubiler Goldmax    15-13-103-131
13. Blue Boys      15-12-68-120
14. KP 86 Borek Strzeliński    15-6-56-171
15. Feniks Pławna     15-6-47-219
16. Księginice Wielkie    15-3-59-199

Super „10” Strzelców Bramek:  
Konrad Niełacny (Ambitne Młodziaki FC)        – 69 (król strzelców)
Dawid Onyszkiewicz (Piłkarscy Parodyści)    – 64 
Kacper Chytry (OKO Optical)     – 62 
Mariusz Kowalczyk (Zryw Chociwel)    – 36 
Piotr Koczur (Ambitne Młodziaki FC)    – 35 
Dawid Poniewierski (LKS Brożec)    – 30 
Dominik Russ (Piłkarscy Parodyści)    – 28 
Sebastian Sojka (LKS Brożec)     – 28 
Filip Pater (LKS Brożec)     – 27 
Radosław Nikorowski (Czarni Kondratowice) – 27 

O zwycięstwie zadecydowały niuanse 

Kto wygrał III Zimową Ligę Orlika?

Trzecią edycję Zimowej Ligi Orlika wygrali Piłkarscy Parodyści

Królem Strzelców został Konrad Niełacny z dorobkiem 69. 
strzelonych bramek


